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Çiftçiye destek sürecek

Saha çalışmalarını sürdüren Meram Belediye 
Başkanı Mustafa Kavuş, Meram Belediyesi olarak 
üretimi artırmak için çiftçiye verdikleri destekleri 

artırarak sürdüreceklerini söyledi.
n HABERİ SAYFA 4'TE

Bilgiler artık bulutta! 
Geçmiş yıllarda ‘olmaz’ 

denilenleri günümüz 
teknolojisiyle elde 
etmek mümkün. 

Teknolojinin gelişerek 
son yıllarda epey yol 
kat etmesiyle birlikte 

maddi olarak varlığı söz 
konusu olmayan veriler, 
bulut teknolojisi saye-
sinde dijital ortamlarda 
insanlar için saklanabilir 

hale geliyor. 
n HABERİ SAYFA 2'DE

Türkiye'de yaklaşık 61 milyon seçmen, 31 Mart'ta sandığa gidecek. 34 siyasi parti-
nin adayının yarışacağı seçimlerde, ülke genelinde 206 binden fazla sandık kurulacak

1 MILYONDAN FAZLA 
YENI SEÇMEN

Türkiye'de yaklaşık 61 
milyon seçmen, 5 yıl 
boyunca görev yapa-

cak yerel yöneticilerini 
seçmek için 31 Mart'ta 
sandığa gidecek. Ye-
rel seçimlerde, 1 mil-

yon 32 bin 610 genç ilk 
kez oy kullanacak. 34 

siyasi partinin adayının 
yarışacağı seçimlerde, 

ülke genelinde 206 
binden fazla sandık 

kurulacak.

SEÇIMDE MUHTAR DA 
BELIRLENECEKI

Seçimde 81 il, 973 ilçe 
ve 390 belde belediye 
başkanı ile 50 bin 336 
muhtar belirlenecek, il 

genel meclisi ve belediye 
meclisi üyeliği seçimleri 
yapılacak. Seçmen bilgi 
kağıdının getirilmesi zo-

runlu olmayacak. Seçmen, 
üzerinde T.C. kimlik 

numarası bulunan resmi 
nitelikteki herhangi bir bel-
geyle oy kullanabilecek.
 n HABERİ SAYFA 6'DA

Bamya mı altın mı?

KONYA ÖNCÜ ŞEHİR 
OLMAYI SÜRDÜRECEK

Konya’da iftar davet-
lerinin vazgeçilmezi 
olan bamyanın kilo-
su bin 200 lira oldu. 

Esnaf Muammer 
Ay, bamyanın sezon 

sonundan dolayı 
fiyatının yükseldiğini 

belirterek Konya 
dışından insanların 
bamya almak için 

kendilerine geldikle-
rini söyledi.

n HABERİ SAYFA 
2'DE

Sosyal medya hesaplarından gerçekleştirdiği canlı yayında 
konuşan Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay; 

“Konya’nın hayallerini gerçekleştirmek için gece gündüz de-
meden çaba sarf ediyoruz. Konya her manada örnek ve öncü 
bir şehir olmaya devam edecek” dedi.n HABERİ SAYFA 3'TE

Kardeşlik sofrası

Benzersiz bir okul

Anadolu zengin

Hafız yetiştiriyor 

Türkiye’ye hayran

Uluslararası İmam 
Hatip Mezunları ve 

Mensupları Derneği, 
‘4’üncü Kardeşlik 
Sofrası Paylaşmak 

Umuttur’ iftar programı-
nı gerçekleştirdi. 

n KONYA’DA RAMAZAN 7’DE 

Niyazi Usta lakaplı 
merhum Niyazi 

Ildırar, kendi adını 
taşıyan bir ilkokul 

yaptırdı. Okulda bu-
lunan bir çeşmeden 
ise süt ve bal akıyor.
n HAYIRSEVERLER 10’DA 

Fatma Şeref Polat, 
“Anadolu’da ulu-
sal düzeyde hatta 

uluslararası düzeyde 
okuyucu ile buluşması 
gereken birçok kalem 

var” dedi.
n KÜLTÜR ADAMLARI 8’DE

2023-2024 eğitim-öğ-
retim yılı itibariyle 

eğitime başlayan Ha-
cıveyiszade Erkek 

Kur'an Kursu, başarılı 
hafızların yetişmesi-

ne katkı sağlıyor. 
n İLİM YUVALARI 11’DE 

Muhammed Konye-
vi’yle ilgili bilgi veren 
Hüsamettin Sönmez; 
“Medresesinde nice 
âlimler yetişti. Şey-
hinin akrabalarına 
ders verdi” diyor.
n VEFA SAYFA 9’DA 

Uluslararası Mevla-
na AİHL öğrencisi 
Ahmad Mustafa 

Emamy, Türkiye’nin 
kültür bakımından 
çok zengin bir ülke 
olduğunu söyledi.

n MİSAFİRLERİMİZ 15’TE

Ramazan'da

Nice alim yetişti

SON DÜZLÜK

Kılca: Karatay
gençliğin 
şehridir
n HABERİ SAYFA 2"DE

Karaduman 
çiftçiye destek 
sözü verdi 
n HABERİ SAYFA 4'TE

Kış lastiği 
uygulaması 
sona eriyor
n HABERİ SAYFA 6"DA



Geçmiş yıllarda ‘olmaz’ de-
nilenleri günümüz teknolojisiy-
le elde etmek mümkün. Tek-
nolojinin gelişerek son yıllarda 
epey yol kat etmesiyle birlikte 
maddi olarak varlığı söz konusu 
olmayan veriler, dijital ortam-
larda insanlar için saklanabilir 
hale geliyor. Evrak işlemlerinin 
ömrünü tamamlamasıyla bir-
likte dokümanlara geçiş yapı-
lırken, bu durum diğer veriler 
için de aynı sürecin habercisi 
oldu. Eski fotoğraf albümleri, 
yerini cihazlardaki foto galerile-
re bırakırken, fotoğraf ve diğer 
dosyaların uzun süre muhafaza 
edilmesi için ise alternatif yol-
lara başvuruluyor. 

CİHAZA GEREK KALMADAN 
DEPOLAMA İMKANI 

Her şeyin dijitalleştiği gü-
nümüz dünyasında ilk olarak 
baskıyla saklanan fotoğraflar, 
gün geçtikçe farklı saklama 
yöntemleriyle depolanma evri-
mini gerçekleştirmeye devam 
ediyor. Depolamada gelinen 
son noktada ise dijital depola-
ma yöntemleriyle, herhangi bir 
cihaza bağlı olmaksızın verile-
rin saklanabildiği dijital ortam-
lar verileri ücretli ya da ücretsiz 
bir şekilde kayıt altına alabili-
yor. Çeşitli yazılımlar aracılı-

ğıyla internet üzerinden bulut 
teknolojisi hizmete sunulurken 

hiçbir cihaza bağlı kalmaksızın 
depolama imkânı sunulmuş 

oluyor. 
ALANA İHTİYAÇ DUYMADAN 

DEPOLUYOR! 
Geçmiş yıllarda bilgisayar 

ya da telefonların hafızalarında, 
disketlerde ya da CD/DVD’lerde 
saklanan veriler, gün geçtikçe 
yok kat ederek taşınabilir ve daha 
hızlı aktarım sağlanabilir harici 
hard disklere; sonrasında ise flaş 
belleklere aktarılmaya başlandı. 

Bu durum geçmişe göre ha-
yatı kolaylaştırsa da verinin sak-
lanıldığı cihazın kaybolma ya da 
bozulma riskini de beraberinde 
taşıyor! Ancak son teknolojiyle 
birlikte sunulan imkanlar neti-
cesinde bulut dosya depolama 
ile birlikte hiçbir cihaza bağlı 
kalmaksızın sunulan depolama 
alanları sayesinde internetin bu-
lunduğu tüm alanlarda ve tek bir 
cihaza bağlı kalmaksızın verilere 
erişmek mümkün. Hiçbir alan ya 
da cihazda yer edinmeden, yal-
nızca şifreyle erişilebilen verilerin 
bulunduğu bulut teknolojisi, ope-
ratörler ve diğer bilişim şirketleri 
aracılığıyla hizmete sunuluyor. 
Belirli bir alana kadar ücretsiz 
sunulan depolama hizmeti, de-
polanan verinin büyüklüğü ya da 
kaldığı sürece göre ücretlendiri-
lebiliyor.  
n HACER CEYLAN

Adalet ve Kalkınma Partisi 
(AK Parti) Karatay İlçe Gençlik 
Kolları Başkanlığı tarafından, 
“Karatay Gençlik Buluşması” 
düzenledi. 

Programa; AK Parti Kara-
tay İlçe Başkanı Mehmet Genç, 
Karatay Belediye Başkanı Ha-
san Kılca, AK Parti Karatay İlçe 
Gençlik Kolları Başkanı Erkam 
Alemdar, ilçe gençlik kolları yö-
netimi ve Karataylı gençler ka-
tıldı.
HASAN KILCA BAŞKANIMIZ HER 

ZAMAN YANIMIZDA
Buluşmada konuşan ve genç-

lere hitap eden Adalet ve Kal-
kınma Partisi (AK Parti) Karatay 
Gençlik Kolları Başkanı Erkam 
Alemdar, buluşmaya katılan 
herkese teşekkür etti. Kendile-
rine her zaman destek olan ve 
“Gençlik Buluşması”nda kendi-
leriyle bir araya gelen Karatay 
Belediye Başkanı Hasan Kılca’ya 
teşekkür eden İlçe Gençlik Kol-

ları Başkanı Erkam Alemdar 
şunları dile getirdi; “Hasan Kılca 
Başkanımız, 5 yılda gençler için 
çok güzel projeler hayata geçir-
di ve bu yatırımları en çok his-
seden de gençler olarak bizleriz. 
Bu yatırımlar için Hasan Kılca 

Başkanımıza teşekkür ediyoruz. 
‘Gençlik Buluşmaları” programı-
mıza katılarak bizlerle buluşan 
Başkanımıza ayrıca şükranlarımı 
sunuyorum.” 

KARATAY GENÇLİĞİN ŞEHRİ
Karatay Belediyesi olarak 5 

yıllık süre içerisinde gerçekleş-
tirdikleri çalışmalarını anlatan 
Karatay Belediye Başkanı Hasan 
Kılca, hem yeni dönem plan-
lamalarından bahsetti hem de 
gençlerin geleceğe yönelik dü-
şüncelerini dinledi. 

“Gençlerimizle aynı hedefe 
odaklanarak birlikte yol yürü-
mekten çok mutluyuz” diyen 
Başkan Hasan Kılca; “Sizler 
bizim geleceğimizsiniz. Dola-
yısıyla da geleceğimizin temi-
natı olan sizlere ne kadar hiz-

met etsek azdır. Anaokulundan 
başlayarak üniversiteye, hatta 
üniversiteden sonra da destek 
olmaya gayret ediyoruz. 5 yıllık 
görev süresince şehrimizin ve 
ülkemizin daha güzel yarınları-
nı inşa edecek gençlerimiz için 
her alanda çalışma yaptık. Eği-
tim desteklerinden sosyal tesis-
lere, kütüphanelerden gençlik 
ve spor merkezlerine, teknoloji 
çalışmalarından gençlik pro-
jelerine kadar onlarca yatırımı 
şehrimize kazandırdık, kazan-
dırmaya da devam edeceğiz. En 
büyük yatırımlarımızı her zaman 
gençlerimize yapıyoruz. Karatay 
gençliğin şehri. Bir Başka Kara-
tay’ımızda güçlü yürüyüşümü-
zün her adımında gençlerimizle 
biriz, beraberiz. Bundan sonra 
da tüm teşkilatlarımızla ve ekip 
arkadaşlarımızla birlikte gençle-
rimizin geleceği için çalışmaya 
devam edeceğiz” ifadelerini kul-
landı. n HABER MERKEZİ
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‘Gençlere en çok yatırım yapan belediyelerdeniz’

Günümüz teknolojisiyle birlikte artık veri depolamak için bir alana ihtiyaç kalmıyor. Bulut 
teknolojisi sayesinde internet erişiminin sağlandığı tüm cihazlardan verilere ulaşılabiliyor

Teknoloji, cihazları 
ortadan kaldırıyor!

Konya’da iftar davetlerinin 
vazgeçilmezi olan bamyanın 
kilosu bin 200 lira oldu. Esnaf 
Muammer Ay, bamyanın sezon 
sonundan dolayı fiyatının yük-
seldiğini belirterek Konya dı-
şından insanların bamya almak 
için kendilerine geldiklerini 
söyledi.

Selçuklu saraylarında ge-
lişen ve Mevlevi geleneğiyle 
yoğrulan Konya mutfağının 
vazgeçilmezlerinden "bamya 
çorbası", asırlardır başta düğün 
ve özel davetler olmak üzere 
sofraların olmazsa olmazları 
arasında yer alıyor. Bunun ya-
nında Konya'nın yöresel lez-
zetlerinden bamya çorbasına, 
coğrafi işaret tescil belgesi de 
verilmişti. Konya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Uğur İbrahim 
Altay, gazetecilere yaptığı açık-
lamada, Selçuklulara dayanan 
mutfak kültürünü Türkiye ve 
dünyaya tanıtmak, gastronomi 
turizminin gelişmesine katkıda 
bulunmak amacıyla çalışma-
lar yürüttüklerini söylemişti. 
Yabancı turistlerin de ilgisini 
çeken bamya sezon sonu ol-
duğu için bin lirayı aştı. Esnaf 
Muammer Ay ise, bu fiyatların 
Konyalıları etkilemediğini ifade 
ederek bir çorba için 120 gram 

bamyanın yettiğini aktardı. 
SİNDİRİMİN DOSTU: BAMYA 
Muammer Ay, Ramazan ayı-

nın olmazsa olmazlarından olan 
bamya çorbasının, Konyalılar 
tarafından çok fazla sevildiği-
ni ve tüketildiğini belirterek 
aslında bamyanın Amasya’da 
yetiştirildiğini açıkladı. Baş-
ka şehirlerde bamyanın çorba 
değil de yemek olarak tercih 

edildiğini anlatan Muammer 
Ay, “Konya’da Ramazan ayı-
nın iftar davetlerinde mutlaka 
sofrada olan bamya çorbası, 
sindirim sistemini rahatlatıyor. 
Bunun yanında yazın yetişen 
bamya, böbrek hastalıklarına 
karşı olumlu etki gösterir. Ka-
raciğer hastalıklarına karşı ko-
ruyucu etkisi vardır. Güçlü an-
tioksidan özellikleri sayesinde 

hasarlı karaciğerin iyileşmesini 
destekler. İçerdiği diyet posası 
ile diyabet riskini azaltmada 
yardımcı olur. Göğüs kanseri 
ile mücadelede etkilidir. Hüc-
re yenilenmesini teşvik ederek 
kanser ile mücadelede önemli 
rol oynar” diye kaydetti. 
KONYALILAR BAMYADAN ASLA 

VAZGEÇMİYOR 
Bamyanın yüksek fiyatlı ol-

masının nedenlerini söyleyen 
Muammer Ay, son olarak şun-
ları ifade etti: “Bamyada el iş-
çiliği çok fazla oluyor. Şu anda 
piyasada ürün azaldığı ve her 
şeye zam geldiği için bamya fi-
yatının yükselmesi normal. Fi-
yatları biz belirlemiyoruz. 2 ay 
sonra yeni mahsuller çıkar ve 
bamya fiyatlarında biraz daha 
düşüş yaşanır. Fiyat yüksek 
olsa da zaten bamyanın 120 
gramı bir çorba yapmaya yet-
tiği için Konyalılar bamyadan 
asla vazgeçmiyor. Bazen Konya 
dışından insanlar geliyor. Bam-
yayı bulamadıkları için bizden 
kiloyla alıyorlar ve 1 senelik 
bamya ihtiyacını karşılamış 
oluyorlar. Konyalılar ise bamya 
elinin altında olduğu için çarşı-
ya çıktıkça gramla temin ede-
biliyor.” 
n TUBA KAYA

Bamyanın kilosu bin 200 lira!

Demokrasi ve Atılım Par-
tisi (DEVA) Selçuklu Belediye 
Başkan Adayı Mehmet Su-
mak, Konya’nın trafik sorunu-
na dikkat çekti. DEVA Partisi 
olarak Konya’nın sorunlarını 
bildiklerini, bu kapsamda tra-
fik sorununa neşter vuracak-
larını belirten Sumak şunları 
aktardı; “Özellikle belirli saat 
ve kavşaklarda çileye dönüşen 
trafik yoğunluğu sorununu 
çözmek önceliğimiz olacaktır. 
Konya gibi büyük şehirler-
de trafik sıkıntı giderek sıkça 
rastlanan bir sorundur. Çünkü 
Selçuklu ilçemizin artan nü-
fustan dolayı yetersiz altyapı 
ve üst yapı çalışmaları ve aynı 
zamanda artan araç sayıları 
trafiği adeta bir çileye dönüş-
türmektedir. Trafik sıkışıklığı-
nı azaltmak için altyapı ve üst 
yapı çalışmalarının düzenli bir 
şekilde fizibilitesi yapılıp uzun 
vadede trafik sorununu orta-
dan kaldırmak gerekmektedir. 
Örneğin, sizlerde iyi bilirsiniz 
ki Konya sanayisi gelişmekte 

olan bir şehirdir ve gelişmeye 
de devam edecektir. Sabah ve 
akşam saatlerinde Konya’nın 
belirli yerlerinde trafik sıkışık-
lığı vardır, Bunlar, TÜRMAK 
kavşağı, novada civarı, otogar, 
real, çevre yolu, zafer ve daha 
birçok yerler.  Bu yüzden Tra-
fik sıkışıklığının azaltılması 
için belediye olarak tüm im-
kânlarımızı sağlamamız ge-
rekiyor. Selçuklu ilçemizde ki 
trafik akışını düzeltmek için 
toplu taşıma araçların yaygın-
laştırılması gerektiğini düşü-
nüyorum. Çünkü bireysel araç 
kullanımını azaltarak ve toplu 
taşıma araçlar için daha faz-
la otobüs seferleri, tramvay 
ve metro gibi sistemlerin ge-
liştirilmesi, altyapı ve üstya-
pı geçitlerin arttırılması için 
elimden gelenin en iyisini ya-
pacağıma inanıyorum. Gelin 
hep beraber bu trafik çilesine 
son verelim. Derdiniz Derdim, 
Derdinize deva olmaya gel-
dim.”
 n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

Konya Büyükşehir Belediye-
si “Çanakkale Şehitlerini Anma 
Programı” düzenledi.

Büyükşehir Belediyesi Taş 
Bina Kültür Sanat’ta düzenlenen 
programda Büyükşehir Belediye-
si’nin Mehter ve Bando Takımı 
kahramanlık türküleri icra etti.

Daha sonra Prof. Dr. Caner 

Arabacı’nın gerçekleştirdiği söy-
leşi ile Çanakkale Şehitleri anıldı. 
Arabacı, söyleşisinde Çanakka-
le’yi tanımlayacak ve anlatacak 
yeterli bir kelimenin bulunma-
dığını belirterek, her bir şehidin 
her bir gazinin kahraman oldu-
ğunu söyledi. 
 n HABER MERKEZİ 

‘Konya’nın trafik 
sorununa deva olacağız’

Çanakkale’yi anlatacak 
yeterli bir kelime yok

Mehmet Sumak

Muammer Ay



Konya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Uğur İbrahim Altay, 
sosyal medya hesaplarından 
canlı yayın yaparak Konyalılara 
seslendi.

Başkan Altay, belediye çalış-
malarını ve yeni dönem projele-
rini anlattığı canlı yayında tüm 
Konyalıların ve İslam aleminin 
mübarek Ramazan-ı Şerif’ini 
tebrik ederek konuşmasına baş-
ladı. Özellikle Gazze’de yaşanan 
acılara dikkati çeken Başkan Al-
tay, Ramazan ayının Gazze’deki 
Müslümanların kurtuluşuna ve-
sile olmasını ve İsrail zulmünün 
bir an önce bitmesini temenni 
ettiklerini ifade etti.
“KONYA’YA 52 MİLYAR LİRALIK 

YATIRIM GERÇEKLEŞTİRDİK”
Yoğun günlerden geçtikleri-

ni, Konya’nın 28 taşra ve 3 mer-
kez ilçesinde yoğun bir çalışma 
içerisinde olduklarını anımsa-
tan Başkan Altay, “Göreve gel-
diğimiz günden bugüne kadar 
Konya’ya 52 milyar yatırım ger-
çekleştirdik. Sadece tarım ve 
üreticilerimizi desteklemek için 
492 milyon liralık kaynak ayır-
dık. Şehrimizin yeni caddeler, 
mahalle yolları kazanması adı-
na 5 yılda 9 milyar 169 milyon 
liralık yatırım gerçekleştirdik” 
ifadelerini kullandı.

Konuşmasını tamamlanan 
ve devam eden yatırımlar hak-
kında bilgi vererek sürdüren 
Başkan Altay, özellikle son dö-
nemde hayata geçirilen ve pro-
jelendirilen ulaşım yatırımları 
hakkında önemli bilgiler verdi.

KONYA’NIN ULAŞIM AKSINI 
GÜÇLENDİRMEK İÇİN YAPILAN 

ÇALIŞMALARI ANLATTI
Abdülhamid Caddesi, Nec-

mettin Erbakan Caddesi, İsma-
il Ketenci, Celaleddin Karatay, 
Kazakistan ve Karabağ caddele-
rini tamamladıklarını hatırlatan 
Başkan Altay, bu dönem özel-
likle ulaşımda yapmış oldukları 

yatırımların şehir merkezinde 
araç trafiği açısından önemli 
çözüm ve farkındalık oluştur-
duğuna vurgu yaptı. Başkan 
Altay, şehir merkezinde 4 köp-
rülü kavşağı da tamamlamak 
için çaba sarf ettiklerinin altını 
çizerek, toplam 1.5 milyar lira-
ya mal olan köprülü kavşak ya-
tırımıyla Konya ulaşım akslarını 
güçlendirmek için yoğun çaba 
içerisinde olduklarını kaydetti.
“ANADOLU’NUN RAYLI SİSTEM 
AĞINI EN GENİŞ YAPAN ŞEHRİ 
OLMAK İÇİN YOĞUN GAYRET 

İÇERİSİNDEYİZ”
Bu dönem asıl işlerinin Kon-

ya’nın raylı sistem hatları oldu-
ğuna işaret eden Başkan Altay, 
“Şu anda Konya Büyükşehir 
Belediyesi 1986’dan bugüne 
kadar 27 kilometre raylı sistem 
yapmayı başarabilmiş. İnşallah 
bu 5 yıl içerisinde 105 kilomet-
re yeni raylı sistem hattımızı 
şehrimize kazandırmış olaca-
ğız” dedi. KONYARAY Banliyö 
Hattı ve yeni tramvay hatla-
rıyla ilgili detaylı şekilde bilgi 
aktaran Başkan Altay, “Böylece 
Konya’mız 105 kilometre raylı 
sistem hattına kavuşmuş ola-
cak. 27 kilometre de mevcutta 
hattımız var. Böylece 130 ki-
lometre raylı sistem hattıyla 
Anadolu’nun raylı sistem ağını 
en geniş yapan şehri olmak için 
yoğun bir gayret içerisindeyiz” 
diye konuştu.

Eski Sanayi ve Karatay Sa-
nayi’nin yeni yerine taşınması, 
Ağır Bakım Kentsel Dönüşümü, 
Cephanelik Kentsel Dönüşümü 
projelerinin son durumu hak-
kında bilgi veren Başkan Altay, 
“Bunlar Konya’nın hayali olan 
işlerdi. Elhamdüllilah bu işle-
ri yapmak bizlere nasip oldu” 
dedi.
DARÜ’L-MÜLK PROJESİYLE İLGİLİ 

ÇALIŞMALARDAN BAHSETTİ
Türkiye’nin en büyük ihya 

projelerinden olan Darü’l-Mülk 
Projesi kapsamında Konya tari-
hine geçecek önemli işlere imza 
attıklarını kaydeden Başkan 
Altay, “20 farklı noktada çalış-
malar yürütüyoruz. Mevlana 
Çarşısı ve Altın Çarşı’yla başla-
dığımız yolculukta bugünlerde 
Larende’de büyük bir dönüşüm 
gerçekleştiriyoruz. Esnafımızı 
taşıdık, oradaki metruk binaları 
yıktık. İnşallah Konya sur du-
varlarının inşa edileceği bir pro-
je için çalışıyoruz. Esnafımız da 
yeni dükkanlarına uygun şart-
larda taşınmış oldu” diyerek Taş 
Bina, Tarihi Tekel Binası Depo 
No:4, Darü’l-Mül Sergi Sarayı, 
Meydan Evleri Restorasyonu ve 

Velespit Müzesi, 2. Kılıçarslan 
Köşkü ve Kazı Alanı, Mevlana 
Türbe Arkası Kentsel Yenileme 
projeleri hakkında da bilgilen-
dirme yaptı.

“ÇOCUKLARIMIZIN İLK ORUÇ 
HEDİYELERİYLE BAYARAM

 YAPMALARINI ARZU EDİYORUZ”
Bir Ramazan geleneği haline 

getirdikleri ilk oruç hediyesiyle 
ilgili kayıtları ilkoruç.konya.bel.
tr adresinden yaptırılabildiğini 
de hatırlatan Başkan Altay, “7-8 
yaşındaki 42 bin çocuğumuza 
Konya Büyükşehir Belediyesi 
olarak zihinlerinde kalacak bir 
hatıra olsun diye oruç hediye-
lerimizi göndermek için hazır-
lıklarımızı yaptık. 25 Mart’tan 
itibaren de hızlıca dağıtımları-
nı gerçekleştirmeyi ve çocuk-
larımızın hediyeleriyle bayram 
yapmalarını sağlamayı arzu edi-
yoruz” ifadelerini kullandı.
“KONYA HER MANADA ÖRNEK VE 

ÖNCÜ BİR ŞEHİR OLMAYA 
DEVAM EDECEK”

Konya’ya hizmet etmek için 
5 yılda ‘Konya Modeli Beledi-
yecilik’ anlayışıyla çok yoğun 
çalıştıklarını belirten Başkan 
Altay şöyle devam etti: “Kon-
ya’nın hayallerini gerçekleştir-
mek için gece gündüz demeden 
çaba sarf ediyoruz. Birlik-bera-

berlik ruhu içerisinde belediye 
başkanlarımızla, milletvekilleri-
mizle, bakanlarımızla Konya’yı 
yarınlara taşımak için çaba içe-
risindeyiz. İnşallah sizin des-
teğinizle çok daha güzel işler 
yapmayı arzu ediyoruz. Konya 
her manada örnek ve öncü bir 
şehir olmaya devam edecek. Biz 
de Konya Modeli Belediyecilik 
anlayışıyla sizden aldığımız bü-
yük destekle alnımızın akıyla bu 
süreci tamamlamak istiyoruz. 
Konya’nın Büyükşehir Belediye 
Başkanı olmaktan, Konyalılara 
hizmet ediyor olmaktan büyük 
bir mutluluk duyuyorum. İn-
şallah sizlerin desteğiyle önü-
müzdeki beş yılda da Konya’nın 
hayallerini gerçekleştirmek için 
çaba sarf ediyor olacağız.” Baş-
kan Altay canlı yayında vatan-
daşlardan gelen soruları da ce-
vapladı.
ŞEHİR MERKEZİNDE ZİYARETLER 

GERÇEKLEŞTİRDİ
Başkan Altay, gün boyu şehir 

merkezinde ziyaret gerçekleş-
tirerek istişarelerde bulundu. 
Başkan Altay ilk olarak Kon-
ya’nın ticaret hayatının kalbi 
konumundaki Kadınlar Pazarı, 
Bedesten ve Türbe Önü Çarşı-
larındaki esnafları, daha sonra 
Dr. Mehmet Hulusi Baybal Cad-
desi’nde faaliyet yürüten esnaf-
ları ziyaret ederek hayırlı işler 
diledi. Başkan Altay bu esnada 
vatandaşlarla da sohbet etti.

RİBAT İNSANİ YARDIM
 DERNEĞİ’Nİ VE 

KONYA STK PLATFORMU'NU 
ZİYARET ETTİ

Ardından AK Parti Konya İl 
Yönetim Kurulu Üyesi Tevfik 
Tığlıoğlu ile birlikte Ribat İn-
sani Yardım Derneği’ni ziyaret 
eden Başkan Altay, Ribat Yö-
netim Kurulu Başkanı Mehmet 
Küçüktoka ve Yönetim Kurulu 
Üyeleri ile görüş alışverişi ger-
çekleştirdi. Başkan Altay daha 

sonra Konya Sivil Toplum Kuru-
luşları (STK) Platformu Başkanı 
Adem Ceylan ve Yönetim Kuru-
lu üyeleriyle de bir araya geldi.
BAŞKAN ALTAY İFTARI OTOBÜS 

ŞOFÖRLERİYLE YAPTI
Başkan Altay iftarı ise Konya 

Büyükşehir Belediyesi Eski Ga-
raj Otobüs Hareket Merkezi’n-
deki otobüs şoförleriyle birlikte 
yaptı. Şehir Hastanesi Otobüs 
Hareket Merkezi’nde çalışan 
şoförleri de ziyaret eden Başkan 
Altay şoförlere çalışmaları se-
bebiyle teşekkür etti.

TERAVİH NAMAZI SONRASI
 VATANDAŞLARLA BULUŞTU
Başkan Altay teravih sonra-

sı ise Karatay Belediye Başkanı 
Hasan Kılca ve AK Parti Karatay 
İlçe Başkanı Mehmet Genç ile 
birlikte Saraçoğlu Musa Topbaş 
Camii’nde Konyalılarla buluş-
tu. Vatandaşlarla sohbet ederek 
mübarek Ramazan ayını tebrik 
eden Başkan Altay çocuklarla 
da yakından ilgilendi.

“TEK AMACIMIZ YARINLARI 
GÜÇLÜ BİR KONYA İNŞA ETMEK”

Hem şehir merkezinde hem 
de merkez dışındaki ilçelerde 
sürekli Konyalılarla bir araya 
geldiklerini belirten Başkan Al-
tay, yaptıkları ziyaretlerin her 
zaman samimi bir atmosferde 
ve oldukça verimli geçtiğini 
ifade etti. Başkan Altay, “Tek 
amacımız yarınları daha güçlü, 
daha aydınlık ve daha müreffeh 
bir Konya inşa etmek. Bu doğ-
rultuda toplumumuzun her ke-
siminin görüş ve önerileri bizler 
için çok kıymetli. Şehrimizdeki 
birlik ve beraberlik berekete 
vesile oluyor. Hep birlikte güzel 
Konya’mız için çalışmaya de-
vam edeceğiz. Ben tüm Konyalı 
hemşehrilerimize bize göster-
dikleri teveccüh için şükran-
larımı sunuyorum” ifadelerini 
kullandı.
n HABER MERKEZİ
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      Gece Gündüz
Konya                     0°C      16°C

Karaman               0°C 17°C 

Aksaray                 2°C   17°C

Ankara                   2°C    16°C Hicrî: 15 Ramazan 1445  -  Rûmî: 25 Mart

Eşime sordum: Kime oy vere-
ceksin?  Diye.

Seçime gitmeyebilirim, dedi.
Neden? Dedim.
Nasıl olsa seçim olacak, dedi.
Ben gideceğim ama en iyisini 

bulduğum için değil.
Çevreme soruyorum kime oy 

vereceksiniz? Diye.
Kötünün iyisine diyor.
Ya da birine kızmış ötekine.
Adayları tartışıyoruz enine 

boyuna analiz ediyoruz ama kal-
bimizi mutmain edecek bir tercih 
ortaya çıkmıyor.

Particilik, ideolojik davranan 
taraftar seçmeni kastetmiyorum.

Bizim taraf olsun diye ısrar 
edeni de değil.

Hatta propaganda ile etki-
lenmiş aslında memleket için ne 
yapılacağından çok işin panayır 
havasına kapılmış olanlara sor-
muyorum bile, sorsam hemen 
yaftalama başlıyor yoksa bizim 
adaya vermeyecek misin?  Öte-
kiler sanki hainmiş sadece kendi 
tarafları memleket severmiş gibi 
davranıyorlar.

Memlekete bakıyorum;
Potansiyeli çok yüksek dün-

yanın ekonomi merkezi olabilecek 

bir şehir. Sadece ülkemizin değil 
Avrupa, Asya, Afrika, Ortadoğu, 
Akdeniz’in tam ortası. 3 saatlik 
uçakla dünya ekonomisinin yüzde 
60’ından çoğuna erişilebilir.

Beceri kabiliyet birikim kapasi-
te hazır ama harekete geçilemiyor. 

Yıllık ihracat 3.2 miyar dolar. 
Aynı kategoride ancak yetenek be-
ceri ve kapasite olarak daha geri-
de bir Gaziantep 10.3 milyar dolar 
ihracat yapıyor.

Türkiye şehirlerinin en geniş 
yaya, bisiklet ve araç yolarına sa-
hip ancak en kötü kullanılan ve 
yönetilen trafiği de Konya’da.

Yollar yapılıyor ancak çok kısa 
zamanda trafik yine tıkanıyor çün-
kü bütünsel çözümden çok bölge-
sel çözümlerle ilerliyoruz.

Şehrin 2050 ‘ nüfusunu, eko-
nomisini planlayıp da ona göre 
projeler üretmiyoruz.

Mevlana hazretlerinin çağrısı-
na uyup bütün dünya bize gelse 
biz misafirlerin altında kalırız. 

Gelsin de bir şeyler yaparız 
mantığı doğru bir bakış açısı de-
ğil. 

Öngörülmeden,  şartların daha 
doğrusu sorunların bizi çözüme 
zorladığı çözme yönteminin şehir 

yöneticiliği ile alakası 
yok.

Bugün mesai baş-
langıcı ve bitişinde 
trafiği çözememiş bir 
yönetim aklı çok daha 
büyük çözümler üre-
tebilir mi?

Tam mesai başın-
da ve çıkışında yollar-
da tırlar, iş makinaları 
dev araçlar hem de 
tehlikeli bir şekilde 
trafiğe çıkıyorlar.

Bunu düzenlemenin yöntemi 
yok mu?

Nasıl İstanbul köprüsünden 
her saat her araç istediği gibi 
geçemiyorsa ve bunu bütün Tür-
kiye kamyoncuları tırcıları,  şehir 
içinde kamyonetçiler, kamyon ve 
otobüs sahipleri biliyorsa Konya 
yollarında da belirli güzergâhlara 
ve zamana göre araçların trafiğe 
çıkışı ve şehirden geçişler plan-
lanabilir. Bunu UKOME ve şehir 
yöneticileri beraber yapacaklar.

Trafiğe çıkan araç sahiplerini 
bilinçlendirmek ve şehir trafik kül-
türünü oluşturmak da şehrin yö-

neticilerinin görevi…
Şehir ulaşımı için 

klasik, taklit çözümler 
yerine şehri benzer-
siz kılacak innovatif 
ulaşım araçları ile 
zenginleştirmek de 
şehrin çekim gücünü 
arttırabilir.

Işıkları ve durakla-
rı bol, hızı arttırmayan 
zaman değeri düşü-
nülmemiş kısa vadeli 

tramvay, yeraltı treni yol çözüm-
lerini kastetmiyorum.

İnsan yaşamını kolaylaştı-
racak,  konfor ve zaman içinde 
insanların ulaşımını sağlayacak 
başka şehirlerde benzeri olama-
yan aynı anda birçok sorunu çö-
zecek yatırımlar. Bu bakış açısına 
uygun metro, monoray tren, çok 
katlı yol vb.

Şehrin bütçesini aşabilir. O 
zaman şehrin bu projesini ülkenin 
stratejik projesi haline getirecek 
bir bakış açısı ile değerlendirile-
cek projeler hazırlanmalı.

Şehrin işgücü kaynağını hare-
kete geçirilmesi, sanayi üniversite 

ve iş gücünün buluşturması için 
de şehrin yöneticilerin projesi 
olmalı. KOMEK eğitim kurumları 

büyük sanayinin de insan kay-
naklarını temin için çözüme ortak 
edilebilir. 

 Organize içerisinde bir KOMEK 
çok etkili olabilir. Sanayicilerin ihti-
yacı doğrultusunda insan kaynak-
larını yetiştirme ve bilinçlendirme 
merkezi olarak işlev görebilir.

Şirketlerin Kurumsallaşmasına 
da KOMEK aracılık yapabilir.

Bugün Sanayici kocaman fab-
rika inşaatları içinde imalatçı man-
tığı ile çalışıyorlar

Çözüm var mı?  Çözmek iste-
yen var mı? Ben görmedim gören 
varsa benimle paylaşsın onu da 
yazayım.

Tarımı, turizmi, sanayiyi, tica-
reti teknolojiyi, eğitimi top yekûn 
başka bir boyuta taşıyacak bir pro-
jeye henüz rastlamadım.

Mevcut vaatler de sadece gün-
cel çözümlere cevap verebilecek 
şekilde.

Bir de hesap verebilir aday ve 
meclis imajına sahip bir yönetim 
biçimi yok.

Kimse sormadan kanuna gerek 
kalmadan seçilen herkesin toplum 

önünde kendini ibra edebilir ol-
ması lazım. Ve kimse sormadan 
kamuoyunun vicdanını rahat etti-
recek şekilde şeffaf açıklamalarla 
beyan kültürünün yaşamımıza yer-
leşmesi lazım.

Suçlanınca kanuna her şeyin 
uygun olduğu savunması yeterli 
olmuyor.

Şeklen kanuna uydurulmuş 
ama gerçekte kanunun lafzına ve 
ruhuna uygun beyan olmayınca 
vicdan hep bir cevapsız soru ile 
yaşamaktan kurtulamıyor.

Şeffaflık yönetimin sorumlulu-
ğudur.

Çünkü patron millet olduğuna 
göre yani seçmen sormadan bü-
tün cevapları sorumluluk emanet 
edilenlerden öğrenmelidir.

Seçmen ve millet ikna edilmek 
zorunda…

Her konuda hatta şehrin beka-
sı ve gelişmesi için bakış açısının 
dışındaki projeleri izah ve ikna et-
mek lazım. Şehrin gelişmesi belki 
de bizlerin henüz hazır olmadığı 
yatırımlara ihtiyacı var. 

Araf’tan kurtulmanın yolu, 
memleketin doğru tercihle yönetil-
menin yolu açık, şeffaf bilinçlendi-
rici çalışmalar olmalı.

SEÇİME GİDERKEN ARAFTA KALMAK

haber@konyayenigun.com
TEVFİK OVACIK

Sosyal medya hesaplarından gerçekleştirdiği canlı yayında konuşan Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay; “Konya’nın hayalleri-
ni gerçekleştirmek için gece gündüz demeden çaba sarf ediyoruz. Konya her manada örnek ve öncü bir şehir olmaya devam edecek” dedi

Konya öncü olmayı sürdürecek

Başkan Altay şehir merkezinde ziyaretlerde bulundu vatandaşlarla 
biraraya geldi.



Büyük Birlik Partisi (BBP) Konya 
İl Başkanı Avukat Seyit Özcan, par-
tisinin Kurucu Genel Başkanı Muh-
sin Yazıcıoğlu'nun vefatının 15. yıl 
dönümü dolayısıyla anma mesajı 
yayımladı. Muhsin Yazıcıoğlu’nun 
Türk siyasetinde yeri doldurulamaz 
bir şahsiyet olduğuna dikkat çeken 
Özcan, mesajında şu ifadelere yer 
verdi, “Takvimler her 25 Mart’ı gös-
terdiğinde başta Alperenler olmak 
üzere Türk Milleti mevsim bahar 
olsa da üşümektedir. Faili meçhul ki-
şiler tarafından milletimizin gönlün-
de dürüstlüğü ve vatan sevgisinden 
dolayı taht kuran Muhsin Yazıcıoğlu 
şehit edilmiştir. 2009 yılından bu 
yana hala katillerin bulunamaması 
milletimizin ve bizlerin vicdanında 
kabul edilememektedir. Rahmetli 
liderimiz söylemi ve eylemi ile Türk 
siyasetinde ki eşine az rastlanır bir 

liderdi. Hayatını devletine ve mil-
letine vakfeden Muhsin Başkanının 
dava dosyasının artık nihayete ka-
vuşması gerekir. Artık devlet karlar 
altında kalan itibarını kurtarmalı ve 
Muhsin Başkanımızın katillerini bir 
an önce bulmalı. Bu vesile ile şehit 
edilen Muhsin Başkanımızı rabbim 
Hz. Hamza’ya yoldaş eylesin. Muh-
sin Başkanın vefatı ile fikirlerinin de 
öldüğünü sanıp sevinen şer odakla-
rı unutmasın ki Muhsinler ölmedi. 
Emaneti emanetimiz hak davası 
davamızdır. Bu duygu ve düşünce-
lerle suikastla aramızdan ayrılan Şe-
hit Liderimiz Muhsin Yazıcıoğlu ve 
onunla birlikte şehadete eren Erhan 
Üstündağ, Yüksel Yancı, Murat Çe-
tinkaya ağabeyimizi, Gazeteci İsmail 
Güneşi ve Pilot Kaya İstektepeyi bir 
kere daha rahmetle ve minnetle anı-
yorum” n MUHAMMED ESAD ÇAĞLA

Altınekin ve Tuzlukçu’da üreti-
cilerle bir araya gelen Saadet Partisi 
Konya Büyükşehir Belediye Başkan 
adayı Abdulkadir Karaduman, ‘milli 
görüş’ anlayışıyla çiftçilere gereken 
desteği sağlayacaklarını ifade etti.

Saadet Partisi Konya Büyük-
şehir Belediye Başkan adayı Ab-
dulkadir Karaduman, Altınekin 
ve Tuzlukçu ilçelerinde çiftçilerle 
buluşarak seçim çalışmalarını sür-
dürdü. Ziyaretlerinde üreticilerin 
karşılaştığı zorluklara dikkat çeken 
Karaduman, girdi maliyetlerinin 
artmasıyla birlikte çiftçiliğin zorlaş-
tığını vurguladı. Çiftçilere söz veren 
Karaduman, Saadet belediyeciliği 
anlayışıyla çiftçilere gereken deste-
ği sağlayacaklarını ifade etti.
KONYA’YI KARIŞ KARIŞ GEZİYORUZ

Özellikle Konya Ovası'nda su 
sorununun önemine değinen Ka-
raduman, bu problemin Saadet be-
lediyeciliği ile çözüleceğini belirtti. 
"Konya'yı karış karış geziyoruz. Her 
vatandaşımızın sorununu dinleme-
ye çalışıyor, gördüğümüz eksiklikle-

ri not alıyoruz" diyen Karaduman, 
vatandaşların güvenini kazanacak-
larını ve boş vaatlerde bulunmadık-
larını vurguladı.

Karaduman, ‘milli görüş’ be-
lediyeciliği anlayışıyla liyakati ön 
planda tutacaklarını ve halkın ya-

nında olacaklarını dile getirdi. "Al-
lah'ın izniyle sizi kandıran değil, size 
güven taraftarı olacağız" ifadelerini 
kullanan Karaduman, partisinin va-
tandaş odaklı bir yaklaşımla beledi-
yecilik hizmetlerini sürdüreceğini 
vurguladı.

TARIM İÇİN ÖNCELİKLİ PROJELER
Saadet Partisi Konya Büyükşe-

hir Belediye Başkan adayı Abdul-
kadir Karaduman, tarımın milli bir 
mesele olduğunu vurgulayarak, 
herkesin önceliğini Konya'da tarı-
mı daha da canlandıracak projele-
re yönlendirmesi gerektiğini ifade 
etti. Tuzlukçu’da çiftçilerle bir araya 
gelen Karaduman, tarımın, sadece 
Konya için değil, ülke geneli ve mil-
letin geleceği açısından stratejik bir 
öneme sahip olduğunu belirtti.

Karaduman, tarımın canlandı-
rılması ve desteklenmesiyle, ekono-
mik kalkınmanın sağlanabileceğini 
ve toplumun refahının artırılabile-
ceğini dile getirdi.

Konya'da tarımı daha da güç-
lendirecek projelerin öncelikli hale 
getirilmesi gerektiğini savunan 
Karaduman, bu şekilde bölgenin 
ve ülkenin tarımsal potansiyelinin 
daha verimli bir şekilde kullanılabi-
leceğini ve tarım sektörünün gelişi-
mine katkı sağlanabileceğini belirt-
ti. n HABER MERKEZİ

Meram Belediye Başkanı ve 
Cumhur İttifakı AK Parti Meram 
Belediye Başkan Adayı Mustafa 
Kavuş, saha çalışmalarına ara-
lıksız devam ediyor. Yoğun haf-
ta sonu çalışmalarına, AK Parti 
Meram İlçe Başkanı Mustafa 
Dolular ve meclis üyesi adayları 
ile birlikte Tarihi Bedesten Çar-
şısı Tevfikiye Caddesi ve Uzun 
Bedesten içinde esnafları ziyaret 
ederek başlayan Başkan Musta-
fa Kavuş, iftarda da Yaylapınar 
Mahallesi Tarımsal Kalkınma 
Kooperatifi üyeleriyle bir araya 
geldi. 
BAŞKAN KAVUŞ SÜT ÜRETİCİLERİ 

İLE İFTARDA BULUŞTU 
Kavuş ve Dolular’ın esnaf-

ları ziyaretlerinde, vatandaşlar 
Başkan Kavuş’a, görev süresi 
boyunca yaptığı hizmetlerden 
duydukları memnuniyeti dile 
getirerek teşekkür ettiler. Gün 
boyu süren esnaf ziyaretlerinin 
ardından Başkan Kavuş, katı-
lımın yoğun olduğu ve büyük 
çoğunluğu Yaylapınar, Alakova, 
Bahçeşehir ve Çomaklı mahal-
lelerinden üreticilerin yer aldığı 
Yaylapınar Mahallesi Tarımsal 
Kalkınma Kooperatifi’ne bağlı 
süt üreticileri ile iftarda buluştu.

BAŞKAN KAVUŞ; “TARIMSAL 
DESTEKLERİMİZ ARTARAK DEVAM 

EDECEK” 
İftar sonrası yaptığı konuş-

mada Meram’da geçen beş yıllık 

süreçte tarımsal destekler konu-
sunda önemli adımlar atıldığını 
hatırlatan Başkan Kavuş, “Ön-
celikle üretim adına ülke eko-
nomisine katkı sağlayan böylesi 

büyük bir ailenin sofrasında bir-
likte olmaktan dolayı mutlu ol-
duğumu ifade etmek istiyorum. 
Meram Belediyesi olarak bizler 
her zaman üreticinin yanında ol-

duk olmaya da devam edeceğiz. 
Bu anlamda nüfusunun üçte biri 
tarımla uğraşan Meram’da çiftçi-
lerimizin daha nitelikli daha mo-
dern makinalarla üretim yaparak 
verimliliklerinin ve kazançlarının 
artması için destekler sunduk, 
bu desteklerimiz bundan sonra-
da artarak devam edecek. Öte 
yandan üretime destek amacıyla 
onların doğal ürünlerini alıcılarla 
aracısız buluşturabilmeleri adına 
‘Yerli ve Doğal Ürünler Pazarı’ 
kurduk” diye konuştu. 

BAŞKAN KAVUŞ; 
“ÜRETİCİLERİMİZİN YANINDA 

OLMAYI SÜRDÜRECEĞİZ” 
Tarımsal üretim yapan çiftçi-

lere verdikleri makine ekipman 
desteklerinin yanı sıra kurdukları 
şehrin ilk ve tek sebze fidesi üre-
tim tesisi Konya Fide ile üretici-
lerin yanında olduklarının altını 
çizen Başkan Kavuş, “Çiftçimizin 
ve bu işi hobi amaçlı yapanların 
büyük beğenisini kazanan Konya 
Fide’yi büyütmek öncelikli he-
deflerimizden biri olacak. Me-
ram’da tarım ve hayvancılığının 
gelişmesi adına üreticilerimizi 
teşvik ederek ürün çeşitliliğini 
artırmak, gıda güvenliğini sağ-
lamak üzere çiftçimizin, üretici-
lerimizin daha fazla kazanması, 
daha konforlu bir hayat sürmesi 
için önümüzdeki dönemde de ça-
lışmaya devam edeceğiz” dedi.
n HABER MERKEZİ

Seyit Özcan

4 25 MART 2024HABER

Seçim çalışmalarını sür-
düren CHP Konya Milletveki-
li Barış Bektaş beraberinde, 
CHP Selçuklu Meram ve Ka-
ratay Belediye Başkan Aday-
larıyla Tarihi Bedesten Çarşısı 
esnafını ziyaret ederek, des-
tek istedi.

Tarihi Bedesten Çarşısı es-
nafları ziyaretinde Barış Bek-
taş’a, CHP Selçuklu Belediye 
Başkan Adayı Ahmet Ziya Gü-
neş, Meram Belediye Başkan 
Adayı Bahar Altay Çaçık ve 
Karatay Belediye Başkan Ada-
yı Mustafa Üstündağ, ilçe baş-
kanlarıyla partililer eşlik etti.
TARİHİ BEDESTEN ÇARŞISINI DAHA 
HAREKETLİ BİR HALE GETİRECEĞİZ

Esnaf ziyaretlerinde bele-
diye başkan adaylarına des-
tek isteyen ve Tarihi Bedesten 
Çarşısını daha haraketli bir 
yapıya kavuşturacaklarını dile 
getiren CHP Konya Milletve-
kili Barış Bektaş, “Belediye 
başkan adaylarımızla Tarihi 
Bedesten Çarşısı esnafımızı 
ziyaret ettik. Bize olan ilgi-
leri bizleri mutlu etti. Esnaf-
larımıza bu ilgisinden dolayı 
teşekkür ediyorum. Hemşe-
rilerimizin desteğiyle bu se-
çimde Konya’da güçlü çıka-
cağız. Sosyal demokrat halkçı 
belediyeciliği Konyalılarla 
buluşturacağız.  Halkçı bele-
diyecilik anlayışımızda tüm 
yurttaşlarımıza eşit hizmet 
vererek, refah sahibi olmasını 
sağlayacağız. Refah, kalkınma 
ve dayanışma sacayakları üze-
rine kurulu Halkçı Belediyeci-
lik hizmeti vereceğiz.  Kamu 
kaynaklarını halkın ihtiyaçları 
için kullanacağız. Halkımızın 

ihtiyaçlarını ve refahını ön 
planda tutarak, daha katılım-
cı ve insan odaklı bir yaklaşım 
sergileyerek, ilçelerimizdeki 
temel altyapı eksikliklerini 
gidereceğiz. Toplumsal eşit-
sizlikleri azaltarak, yoksul-
luğu önlemek, eğitimi des-
teklemek, sağlık hizmetlerini 
iyileştirmek, barınma, temel 
gıdaya erişim ve ulaşım ihtiya-
cını gidermek, kent konforunu 
artırmak ve toplumsal katı-
lımı teşvik etmek gibi sosyal 
sorunlara çözüm üreteceğiz. 
Şehrimizin tarihine kültürüne 
sahip çıkarak, turizmin geli-
şimini sağlayacağız. Tarihi ve 
kültürel zenginliklerimizi öne 
çıkararak, şehrimizi turizmde 
hak ettiği yere getireceğiz. 
Esnaflarımızın ve sanatkâr-
larımızın yanında yer alarak, 
onların sorunlarının çözümü 
için elimizden geleni yapaca-
ğız. En önemlisi de şehrimiz 
için önemli olan Tarihi Bedes-
ten Çarşısını daha hareketli 
bir hale getirerek, esnafımızın 
daha çok kazandığı bir yapıya 
kavuşturacağız. İşimiz gücü-
müz Konya olacaktır. Bütün 
bunları hayata geçirmek için-
de Konyalı hemşerilerimizden 
belediye başkan adaylarımıza 
destek istiyoruz” dedi. 

CHP Selçuklu Belediye 
Başkan Adayı Ahmet Ziya 
Güneş, Meram Belediye Baş-
kan Adayı Bahar Altay Çaçık 
ve Karatay Belediye Başkan 
Adayı Mustafa Üstündağ Tari-
hi Bedesten Çarşısı esnafları-
na yapacakları çalışmaları ve 
projelerini anlattı.
 n HABER MERKEZİ

Halkçı belediyecilik 
Konyalılarla buluşacak

Özcan: Muhsin Başkan’ın dosyası nihayete kavuşmalı

Saha çalışmalarını sürdüren Meram Belediye Başkanı Mustafa Kavuş, Meram Belediyesi 
olarak üretimi artırmak için çiftçiye verdikleri destekleri artırarak sürdüreceklerini söyledi

Çiftçiye desteklerimiz
artarak devam edecek

Karaduman çiftçiye destek sözü verdi 
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Gençlere ve kadınlara yönelik 
istihdamı destekleyen bir 
merkez kuracağız.

Meram Kariyer 
Merkezi

CHP Meram Belediye Başkanı Adayı

Ulaşım; köyler, kentler, ülkeler 
arasında ya da yerleşim yerleri için-
de bir yerden bir yere gidiş- geliş 
eylemidir. Ulaşım; bir yük veya kişi-
nin bulunduğu yerden farklı bir yere 
taşınması faaliyetidir. Haber veya 
herhangi bir sözün ulaştırılması da 
ulaştırma veya iletme sayılmakta-
dır. Ulaşım insanların ve nesnelerin 
belirli bir amaca yönelik olarak bir 
yerden bir yere olan yolculuğudur. 
Ulaşım da araçları kullanılmaktadır.

Bir yerden başka bir yere git-
meye ulaşım, gitmemizi sağlayan 
araçlara ulaşım araçları denir. İn-
sanlar bir yerden başka bir yere 
kısa zamanda ve rahat bir şekilde 
gitmek için veya yük taşımak için 
ulaşım araçlarını kullanırlar. Ula-
şım hava, kara (karayolu veya de-
miryolu) ve deniz yoluyla sağlanır. 
Ulaşımda; çeşitli hayvanlarla çeki-
len araçlar ve motorlu (otomobil, 
otobüs, minibüs, kamyon, tanker, 
vapur, metro, tren, uçak ve benzer-
leri) araçlar kullanılmaktadır. 

Bu yazımda tarihi süreç içeri-
sinde demiryolunun (trenin) Kon-
ya’ya gelişinin tarıma olan etkilerin-
den bahsedilmiştir.

Dünya'nın ilk demiryolu ta-
şımacılığında tren 27 Eylül 1825 
tarihinde İngiltere'de Darlingthon 
ile Stockton arasında kullanmıştır. 
Demir yollarının ulaşımda kullanıl-
ması Avrupa ve Kuzey Amerika’da 
tarımda ve endüstrileşmede ciddi 
bir atak sağladığı görülmüştür.

II. Abdülhamid; Anadolu için 
demiryolu sayesinde ulaşımda ge-
lişmenin olacağını ümit ediyor ve 
böylece ülkenin demiryolu saye-
sinde tarımsal üretimin artacağı, 
ticaretin gelişmesiyle, hem tarım-
sal vergiler artacak hem de gümrük 
vergilerinde artış sağlayacağını ön 
görmekteydi. Demiryollarının Tür-
kiye’nin ekonomik hayatını canlan-
dıracağı düşünülüyordu ve bu can-
lılığın getireceği düşünüldüğünden 
İngilizlerin demiryolu yapımı teklifi-
ni Osmanlı İmparatorluğu memnu-
niyetle kabul etmiş ve Türkiye'de ilk 
demiryolu yapımı sonrası ilk tren 
İzmir- Aydın hattında 1856 yılında 
demiryolu taşımacılığına başlamış-
tır.

Yukarda bahsedilenlerle birlik-

te, yeterli bir demiryoluna 
ulaşılınca ülke içinde düzeni 
korumak, imparatorluğun 
bütün illerinde zorunlu askerli-
ği uygulamak, vergileri toplamak 
kolaylaşmış ve yabancı saldırılara 
karşı koymak tehlikesi de hızlı as-
ker sevkiyatı nedeniyle azalmıştır. 
Bu nedenlerle Abdülhamid’in de-
miryolu yapımındaki esas amacı 
imparatorluğun bütün bölgeleri 
arasında biraz daha fazla bağlantı 
kurmak olmuştur. Fakat Abdülha-
mid bunu isterken Almanların da 
Ortadoğu’ya girmelerine izin ver-
miş ve Osmanlı- Alman ilişkilerinin 
gelişmesini de sağlamıştır. Demir-
yollarının yapıldığı yerlerde impara-
torluğun uzak köşeleri demiryolları 
sayesinde birbirilerine ve başkente 
yaklaşmış, üretilen ürünler için ko-
lay pazar bulunmakta olduğundan 
ülkede yeni bir dönem başlamış, 
tarım, madencilik ve ticaret gelişme 
görülmüştür.

Konya vilayeti, Osmanlı İmpa-
ratorluğu'nda çok büyük bir öneme 
sahip olan bir ticaret yolu üzerinde-
dir. Verimli topraklara sahip olması 
sebebiyle Konya Ovası'nda üretilen 
mahsuller, Batı ülkelerinin ve özel-
likle Almanya'nın hep ilgi odağında 
olmuştur. Bu sebeple düşünülen 
Berlin- Bağdat Demiryolu hattı ile 
bu illerde üretilen mahsulün Alman 
İmparatorluğu’nun başkenti Ber-
lin'e kadar taşınmasını hedef alın-
mıştır. Bu hat ile bir yandan verimli 
topraklarda üretilen her ne var ise 
taşınırken, diğer yandan da Berlin 
ile doğrudan temas sağlanıp bir 
kültür etkileşimi içerisine de giril-
miştir. Konya, Türklerin Anadolu’ya 
ilk göçünden itibaren hep ilgi odağı 
olmuş nadide bir şehirdir. Konya 
bulunduğu konum itibariyle bir ak-
tarım noktası olarak vazife görme-
sinin yanı sıra verimli toprakları ile 
de bir tarımsal üretim merkezi ola-
rak değerlendirilmiştir. Bu sebeple 
yüzlerce yıldır üzerinde bir ilgi oda-
ğı oluşturmayı başarmıştır.

Demiryollarında Almanların 
Menfaatleri Osmanlı Devleti’nde 
inşa edilecek olan demiryolları 
kârlı bir yatırımdı. Ancak bu yatı-
rım kârdan ziyade başka amaçlar 
içinde önem taşımaktaydı. Bu ne-

denle Avrupalı büyük 
devletlerin Osmanlı 
Devleti’ne demiryolu 
imtiyazları elde etmek 
için demiryolu şirketle-
rinden daha fazla siyasi 
ve ekonomik baskı uy-
guladıkları görülmek-
tedir. Avrupa ülkele-
rinin amacı, Osmanlı 
Devletinde demiryolları 
sayesinde kendi nüfuz 
bölgelerini oluşturmak 
amaç edinilmekteydi. Önceleri 
Fransızların ve İngilizlerin egemen-
liğinde olan bu durum 1889’dan 
sonra Almanya’nın egemenliğine 
geçtiği görülmektedir. 

1890 senesinde de buna ilave 
olarak iki devlet arasında yeni bir 
ticaret antlaşması imzalanmıştır. 
Bu antlaşma, Almanya için iktisa-
di, mali ve ticari teşebbüsler bakı-
mından geniş ve faydalı imkânlar 
sağlamıştır. Bu antlaşma neticesin-
de Almanya, Osmanlı limanlarına 
posta vapurları işletmeye, ürettik-
leri ürünleri Anadolu pazarlarına 
sevk etmeye, memleketin çeşitli 
bölgelerinde, banka ve ticaretha-
neler kurmaya, okullar ve hasta-
neler açmaya başlamıştır. Osmanlı 
Devletinde giriştiği teşebbüslerden 
siyaset alanında en kuvvetli tepkiyi 
oluşturan, yeni demiryolları inşa 
etmek teşebbüsü olmuştur. Netice 
itibari ile Almanya, bir Alman mü-
hendisi tarafından hazırlanan İstan-
bul’u Anadolu’nun büyük şehirleri-
ne ve onları da Suriye, Irak ve Hicaz 
bölgesine bağlayacak geniş ölçüde 
bir projeyi II. Abdülhamid’e kabul 
ettirmiştir. Almanya ve Osmanlı 
Devleti, bu tasarının geliştirilme-
sinden, kendi menfaatleri için siya-
si, ekonomik ve stratejik sonuçlar 
elde edeceklerini düşünüyorlardı. 
Almanlar, Anadolu’nun tuz, demir, 
bakır, kömür gibi zengin doğal 
kaynaklara sahip olduğunun ve 
özellikle Konya bölgesinin tarıma 
çok elverişli olduğunun bilincinde 
olduklarından eksik olan ulaşımın 
tamamlanması gerektiğini her du-
rumda ifade ediyorlardı.

İngiltere, Fransa ve Almanya 

arasındaki rekabette 
Almanya ile 15 Şubat 
1893 tarihinde Konya 
hattı imtiyazı Anadolu 
Demiryolu şirketine 
verilmiştir. Eskişehir- 
Konya demiryolu hattı 
yapımı Nafi‟a Nazırı 
ile Anadolu Demiryolu 
şirketi adına hareket 
eden Alman A. Kaulla 
tarafından (28 Receb 
1310) 15 Şubat 1893 

tarihinde imtiyaz sözleşmesi im-
zalanmış ve inşaatına 31 Ağustos 
1893 yılında başlanmıştır. Eskişe-
hir-Konya hattı için yıllık 604 Os-
manlı Altın Lirası kilometre başına 
kar garantisi verilmişti. Hattın geli-
rinin yukarıdaki miktarı aşması du-
rumunda ise aşan miktarın % 25‟i 
devlete verilmesi kabul edilmişti. 
Eskişehir-Konya hattının yapımı 
1896 yılında tamamlanmıştır. Es-
kişehir-Konya hattı tamamlanınca 
İstanbul- Konya arasında deve ker-
vanlarıyla yapılan 20 ile 30 gün sü-
ren yolculuk 23 saate düşmüştür. 

Devlet idaresinin beklenildiği 
Demiryolu inşaatının tamamlanan 
kısımlarında Osmanlı hazinesi taşı-
nan yolcu ve yük taşımacılığından 
ciddi gelirler elde etmeye başlamış-
tır. Demiryolu hattının geçtiği yer-
lerde aşar vergileri artmış ve arazi 
fiyatları yükselmiştir. Aşar gelirleri 
Dolar olarak 1889’da 639.760, 
1898’de 948.070 ve 1908 yılında 
ise 1.240.450 olmuştur. 1908 yı-
lında bazı bölgelerde toplanan aşar 
vergisi daha önce toplananın beş- 
altı katını bulmuştur. Osmanlı dev-
letinin yapımcı devletlere kilometre 
başına 4.500 Franklık garantiyi 
aştığı için Türk Hükümetine kazanç 
sağlamıştır. Beklenildiği gibi Ana-
dolu’da ulaşım kolaylaşmış, buna 
bağlı olarak güvenlik artmış, ticaret 
artmış ve demiryolu için Osmanlı 
Devletinin yerinde bir yatırım yap-
tığı ispatlanmıştı. 

Demiryollarının getirdiği nak-
liyat kolaylıkları ve hız sayesinde, 
Anadolu’nun verimli arazilerinde 
yetiştirilen ürünler sadece iç pa-
zarlarda değil, artık dış piyasalar-

da da değerlendiriliyordu. 
Taşınan hububatın yaklaşık 
dörtte üçü Avrupa’ya ihraç 

ediliyordu. Bu oranın ise en önemli 
kısmını arpa oluşturuyordu. Çünkü 
buğday genellikle İstanbul ve çevre 
halkıyla ordunun ihtiyacını karşıla-
makta kullanılıyordu. Haydarpaşa- 
Ankara ve Eskişehir-Konya hatları 
birlikte ele alınacak olursa, demir-
yolunun yaptığı ortalama hububat 
taşımacılığı 1896-1900‟de ortala-
ma 186.612 tondan 1911 yılında 
408.867 tona çıkmıştır. 1900 yılın-
da hazırlanmış olan Konya Vilayeti 
Salnamesinde Konya’nın bir sene-
lik ithalatının 46.000.000 Kuruş ve 
ihracatının da 85.000.000 Kuruş 
olduğu ifade edilmiştir. Konya’dan 
tren yolunun geçmesiyle birlikte 
şehrin gelirinde önemli bir artışın 
kaydedildiği görülmektedir. 

 Demiryolu öncesine göre, 
demiryolunun doğrudan içinden 
geçtiği ilçelerde (Akşehir, Ilgın, 
Konya Merkez, Çumra, Karaman, 
Ereğli) 12.766.314 Kuruşla % 
47,8 oranında artış sağlanırken, 
demiryolunun içinden geçmediği 
kazalarda ise (Bozkır, Seydişehir, 
Beyşehir, Karapınar, Ş. Koçhisar) 
11.562.647 Kuruşla % 21,8 ora-
nında artış sağlanmıştır. Demir-
yoluyla birlikte Konya’daki ticari 
hayat canlanmış, zirai ürünlerinin 
ve sanayi ürünlerinin üretimi art-
mış ve dışarıya satışlar yoğun bir 
şekilde gerçekleşmeye başlamıştır. 
1904 yılı verilerine göre Konya’dan 
dışarıya sevk ve ihraç edilen ürün-
lerin toplam tonajı 49.986 tona 
ulaşmıştır.

 1906 yılında satılan ürünler-
den elde edilen yıllık hâsılat topla-
mı 70.251.964 Kuruş olarak ger-
çekleşmiş ve bundan da 9.026.539 
Kuruş aşar vergisi tahsil edilmiştir 
(Aşar vergisi üründen pay şeklinde 
toplanan bir vergidir). Eskişehir- 
Konya demiryolu inşasından sonra 
bölgede aşar gelirinde de önemli 
artış olmuştur. Anadolu demiryo-
lunda Eskişehir- Konya arası yolcu 
taşımacılığı 1901 yılından 1911 yı-
lına kadar hem yolcu hem de yük 
taşımacılığından taahhüt edilen 
den daha fazla kazanç sağladığı 
için hazineye yük olmamıştır. 

1905 ve 1907 yıllarında de-
miryolu hattının getirdiği gelir Os-
manlı Devletinin ödemesi gereken 
yıllık rakamı geçmiştir. Dersaadet 
Ticaret Odası Gazetesinin 31 Ocak 
1902 tarihli basımında; Konya’ya 
kadar uzanan demiryolu hattı için 
hükümetin ödediği teminatın, bu 
güzergâh üzerinde kaydedilen zi-
rai ve sanayi gelişmeler sayesin-
de giderek azaldığı ve yakında ise 
hazinenin şirkete teminat akçesi 
ödemekten tamamen kurtulacağı 
ifade edilmişti. 1893-1911 yılları 
arasında Konya, Eskişehir ve An-
kara sancaklarından sevk edilen 
hububat, meyve ve sebze miktarı 
% 1000 oranında artış göster-
miştir. Konya’da Demiryollarının 
yapılması ve ulaşımın sağlanma-
sıyla 1889- 1911 yılları arasında 
tarımsal üretim Osmanlı İmpa-
ratorluğunun bütününde % 63 
artmış olup demiryolu hatlarının 
geçtiği yerlerde bu artış %114‟e 
kadar çıkmıştır. 1896- 1906 yılları 
arasında Konya bölgesinden ihraç 
edilen toplam hububatın ancak % 
45‟i demiryollarıyla taşınmış kalan 
kısım ise demiryolunun Akdeniz’e 
bağlantısı olmadığı için kervanlar-
la Akdeniz’e ulaştırılmaya devam 
edilmiştir.

Tarım ürünlerinin taşınması 
ve ticareti; yetiştirildiği bölgelerde 
tarımsal üretim miktarı ve kalite-
sinde ve ürün çeşitliliğinde önemli 
artışlara neden olduğu geçmişte 
demiryollarının yapılması ile bariz 
bir şekilde görülmüştür.  (Devam 
Edecek).

Not: Bu yazımda; 1- Fatih ÇO-
LAK’ın 2013 yılında Selçuk Üni-
versitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü 
Tarih Ana Bilim Dalı İnkılâp Tarihi 
Bilim Dalı  (1876-1918) “Alman-
ların Konya Ve Çevresindeki Fa-
aliyetleri” konulu Yüksek Lisans 
Tezinden,

2- Eray YAVUZARSLAN’ın 
(2023) Osmanlı İmparatorluğu’n-
daki Demiryolu Seferberliğinin 
Konya Vilayeti Üzerindeki Kentsel 
Etkileri Mimarlık ve Yaşam Dergi-
si Journal of Architecture and Life 
8(2), Nisan Sayısı, 2023, (357-
372) konulu araştırma makalele-
rinden faydalanılmıştır.
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haber@konyayenigun.com
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Konya’da Kültürpark'ta bu-
lunan kuğular hem Ramazan 
ayı olması nedeniyle hem de 
güneşli havanın tadını çıkar-
mak için parka gelen vatandaş-
ların ilgi odağı oldu.

Konya'da soğuk geçen son 
1 haftanın ardından vatandaş-
lar dün güne güneşli bir ha-
vayla uyandı. Güneşli havayı 
değerlendirmek isteyen vatan-
daşlar açık alanları tercih etti. 
Vatandaşların tercihlerinden 

biri de Kültürpark oldu. Hem 
Ramazan ayı nedeniyle hem de 
güneşli havanın tadını çıkar-
mak isteyenlerin uğrak noktası 
olan Kültürpark'ta, Konya Bü-
yükşehir Belediyesi tarafından 
bakımı yapılan süs havuzunda 
bulunan siyah ve beyaz renkli 
kuğular ile ördekler ilgi odağı 
oldu. Kimi aileler havuzun ya-
nına gelerek kuğuları izlerken 
kimi vatandaşlar ise kuğuların 
fotoğraflarını çekti. n İHA
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Konya'da vatandaşlar iftar 
ile sahur arasında közde dem-
lenen çayın keyfini çıkarıyor.

Konya'nın tarihi Bedesten 
Çarşısı Aziziye Camii civarın-
da uzun yıllardır çayevi işleten 
Metin Arslan, semaver altına 
yaktığı odun ve kömür saye-
sinde lezzetli hale gelen çayı 
iftardan sahur vaktine kadar 
vatandaşlara sunuyor. Müş-
teriler, kimisi içerideki şark 
köşelerinde kimisi de sokak 
üzerindeki taburelerde otu-
rup bakır kazan ve demlikler-
de demlenen çayı keyifle yu-
dumluyor. Çayını yudumlayan 
vatandaşlar keyifli sohbetler 
yapıyor.

İftar sonrası iş yerine gelen 
müşterilerin bu lezzetten ol-
dukça memnun olduğunu an-
latan çaycı Metin Arslan, “Çok 
şükür işlerimiz iyi. Müşterile-
rimiz buraya sohbeti, eski Ra-
mazan aylarının verdiği bağ-
lılığı bulmak için geliyor. Biz 
de elimizden geldiğince çay 
hizmeti vererek onlara ortak 
olmak istiyoruz. Bizim yaptı-
ğımız çayın püf noktası birinci 

sırada gelen önemi tabii ki de 
közde olması. Tatlı su kullanı-
yoruz ve demleme süresi 25 
dakika olduğu için bu şekilde 
bir lezzet oluyor. 25 dakikalık 
demleme süresini geçtiği za-
man çay acılaşmaya başlar ve 
lezzeti kaçar" dedi.

Eskiden Ramazan ayların-
da daha çok mesai yaptıkları-
nı anlatan Arslan, “Bu meslek 
bize dedemden ve babamdan 
miras, ben dördüncü kuşağım. 
Elimizden geldiğince en iyisi-
ni yapmaya çalışıyoruz. Müş-
terilerimiz de buraya sohbet 
ve muhabbet için geliyor. Çay 
da bu sohbeti muhabbeti süs-
leyen en güzel etken oluyor. 
Eski Ramazan ayları olmasa da 
sahura kadar burada durma-
ya çalışıyoruz. Eskiden 4'e 5'e 
kadar buralardaydık. Pande-
miden önce özellikle daha çok 
duruyorduk” diye konuştu.

Çay içmeye gelen vatan-
daşlar ise iftar sonrası közde 
çay içerek sahura kadar vakit 
geçirdikleri için mutlu olduk-
larını dile getirdi. 
n IHA

Közde çay; bu Ramazan da 
iftar ve sahurun vazgeçilmezi

Türkiye'de yaklaşık 61 mil-
yon seçmen, 5 yıl boyunca gö-
rev yapacak yerel yöneticilerini 
seçmek için 31 Mart'ta sandığa 
gidecek. Yüksek Seçim Kurulu-
nun (YSK), 31 Mart'ta yapılacak 
Mahalli İdareler Genel Seçimle-
ri'ne ilişkin açıkladığı takvim iş-
liyor. Takvime göre, 21 Mart'ta 
başlayan propaganda serbest-
liği, 30 Mart Cumartesi saat 
18.00'de, aynı tarihte başlayan 
seçim yasakları ise 31 Mart saat 
23.59'da sona erecek. Kayıtlı 
61 milyon 441 bin 882 seçme-
nin bulunduğu seçimde, 1 mil-
yon 32 bin 610 genç ilk kez oy 
kullanacak. 34 siyasi partinin 
adayının yarışacağı seçimlerde, 
ülke genelinde 206 binden fazla 
sandık kurulacak.

Seçimde 81 il, 973 ilçe ve 
390 belde belediye başkanı ile 
50 bin 336 muhtar belirlene-
cek, il genel meclisi ve belediye 
meclisi üyeliği seçimleri yapıla-
cak.

SEÇMEN BİLGİ KAĞIDININ 
GETİRİLMESİ ZORUNLU 

OLMAYACAK
Seçmenler, nerede ve hangi 

sandıkta oy kullanacağını, Yük-
sek Seçim Kurulunun internet 
sitesinden, e-Devlet kapısın-
dan, YSK'nin Seçmen Sorgu-
lama Mobil Uygulamasından 
veya 444 9 975 numaralı YSK 
Çağrı Merkezi'nden kontrol 
edebilecek.

Seçmenin nerede oy kulla-
nacağını gösteren seçmen bilgi 
kağıdının getirilmesi zorunlu 
olmayacak. Seçmen, üzerinde 
T.C. kimlik numarası bulunan 
resmi nitelikteki herhangi bir 
belgeyle oy kullanabilecek.

Seçimlere 34 siyasi parti ka-
tılacak. Partilerin oy pusulasın-
daki sıralaması şöyle:

AK Parti 1, İYİ Parti 2, Sol 
Parti 3, Büyük Birlik Partisi 4, 
Memleket Partisi 5, Anavatan 
Partisi 6, Demokratik Sol Par-
ti 7, Yeniden Refah Partisi 8, 
Halkların Eşitlik ve Demokrasi 
Partisi (DEM Parti) 9, Türkiye 
Komünist Partisi 10, Anadolu 
Birliği Partisi 11, Zafer Partisi 
12, Halkın Kurtuluş Partisi 13, 
Türkiye Komünist Hareketi 14, 
Bağımsız Türkiye Partisi 15, 
Gelecek Partisi 16, Yeni Türkiye 
Partisi 17, CHP 18, Emek Partisi 
19, HÜDA PAR 20, Hak ve Öz-
gürlükler Partisi 21, Ocak Par-
tisi 22, Adalet Birlik Partisi 23, 
Demokrat Parti 24, Güç Birliği 

Partisi 25, Millet Partisi 26, Mil-
li Yol Partisi 27, Adalet Partisi 
28, Aydınlık Demokrasi Partisi 
29, MHP 30, Türkiye İşçi Partisi 
31, Demokrasi ve Atılım Parti-
si 32, Saadet Partisi 33, Vatan 
Partisi 34.

TÜM OY PUSULALARI TEK 
ZARFA

Her seçmen, kanunda sa-
yılan istisnalar dışında, hangi 
sandık seçmen listesinde kayıtlı 
ise ancak o sandıkta oy kullana-
bilecek.

Büyükşehir belediyesi sınır-
larında yaşayan Adana, Ankara, 
Antalya, Aydın, Balıkesir, Bursa, 
Denizli, Diyarbakır, Erzurum, 
Eskişehir, Gaziantep, Hatay, İs-
tanbul, İzmir, Kahramanmaraş, 
Kayseri, Kocaeli, Konya, Ma-
latya, Manisa, Mardin, Mersin, 
Muğla, Ordu, Sakarya, Samsun, 
Şanlıurfa, Tekirdağ, Trabzon 
ve Van'daki seçmen, "büyükşe-
hir belediye başkanı", "belediye 
başkanı", "belediye meclis üye-
liği" ile "muhtarlık ve ihtiyar he-
yeti" için oy verecek. Büyükşe-
hir olmayan illerde ise "il genel 
meclisi üyeliği", "belediye baş-
kanı", "belediye meclis üyeliği" 
ve "muhtarlık ve ihtiyar heyeti" 
için oy verilecek. Köylerde de "il 
genel meclisi üyeliği" ile "muh-
tarlık ve ihtiyar meclisi" için oy 

atılacak. Büyükşehir belediye 
başkanlığına ilişkin oy pusulası 
"beyaz", il genel meclisi üyelik-
lerine ilişkin pusula "turuncu", 
belediye başkanlığına ilişkin oy 
pusulası "mavi", belediye mec-
lisi üyeliğine ilişkin oy pusulası 
ise "sarı" renkli olacak.

Seçmenler tüm oy pusulala-
rını tek zarfa koyacak.

OY VERME SAATLERİ
YSK, seçimin mart ayında ol-

ması nedeniyle mevsim şartları 
ve güneşin batış saatini dikkate 
alarak, doğudaki 32 ilde oy ver-
me saatini bir saat erkene aldı. 
Bu nedenle, Adıyaman, Ağrı, 
Artvin, Bingöl, Bitlis, Diyarba-
kır, Elazığ, Erzincan, Erzurum, 
Gaziantep, Giresun, Gümüş-
hane, Hakkari, Kars, Malatya, 
Kahramanmaraş, Mardin, Muş, 
Ordu, Rize, Siirt, Sivas, Trab-
zon, Tunceli, Şanlıurfa, Van, 
Bayburt, Batman, Şırnak, Arda-
han, Iğdır, Kilis'te ve bu illerde 
bulunan ceza infaz kurumların-
da oy vermenin başlangıç ve bi-
tiş saatleri 07.00-16.00 olarak 
uygulanacak. Bu illerin dışında 
kalan diğer yerlerde oy verme 
saatleri 08.00-17.00 olacak.

Büyükşehirlerde, sırasıyla 
büyükşehir belediye başkanlı-
ğı, belediye başkanlığı, beledi-
ye meclisi üyeliği ve muhtarlık; 

diğer illerde ise sırasıyla beledi-
ye başkanlığı, belediye meclisi 
üyeliği, il genel meclisi üyeliği 
ve muhtarlık seçimlerine ait oy 
pusulalarının sayım ve dökümü 
yapılacak.

SEÇİM TAKVİMİ İŞLİYOR
Seçim takvimine göre, bu-

gün seçmen bilgi kağıtlarının 
seçmenlere dağıtımı tamam-
lanacak. Seçmenlere dağıtıla-
mayan seçmen bilgi kağıtları, 
ilgili ilçe seçim kurulu başkan-
lıklarına iade edilecek. İlçe se-
çim kurullarınca, sandık kurulu 
başkanlarına teslim edilecek 
seçim araç ve gereçlerini içeren 
malzeme torbalarının hazırlan-
masına yarın başlanacak, hazır-
lıklar 26 Mart Salı günü bitirile-
cek. İlçe seçim kurulu başkanı, 
cumhuriyet başsavcılıklarından 
27 Mart 2024 Çarşamba günü 
saat 17.00'ye kadar tutuklanan-
ların, tutuklu seçmen listesinde 
yazılı olup da tahliye edilenle-
rin veya tutuklu iken cezaları 
kesinleşerek hükümlü sıfatını 
alanların (taksirli suçlardan hü-
kümlüler hariç) isim listelerini 
isteyecek.

Tutuklular ile taksirli suçlar-
dan hükümlülere ilişkin listeler 
28 Mart Perşembe günü kesin-
leştirilecek. Seçim görevlileriy-
le ilgili eğitim çalışmaları da 29 
Mart Cuma günü tamamlana-
cak. İl ve ilçe merkezi dışında 
kalan köy, mahalle ve beldeler-
de ilçe seçim kurullarınca mal-
zeme torbalarının sandık kuru-
lu başkanlarına teslimi 29 Mart 
Cuma günü yapılacak.
MALZEMELER OY VERME GÜNÜ 
BİNA SORUMLULARINA TESLİM 

EDİLECEK
İl ve ilçe merkezlerinde ise 

bina sorumlusu görevlendiri-
len yerlerde, ilçe seçim kuru-
lu başkanlıklarınca oy verme 
günü saat 05.00'te malzeme 
torbalarının bina sorumlularına 
teslimi, bina sorumlularının da 
teslim aldığı malzeme torbala-
rını ilçe seçim kurulu başkan-
lıklarınca temin edilen araçlarla 
sandık çevrelerine getirerek gö-
rev yerlerindeki sandık kurulu 
başkanlarına tutanak karşılığı 
teslim etmesi işlemleri yapıla-
cak. Bina sorumlusu görevlen-
dirilmeyen yerlerde, ilçe seçim 
kurulu başkanlıkları, malzeme 
torbalarını oy verme günü san-
dık kurulu başkanlarına sandık 
bölgesinde teslim edecek.
n AA

Türkiye'de yaklaşık 61 milyon seçmen, 31 Mart'ta sandığa gidecek. 34 siyasi parti-
nin adayının yarışacağı seçimlerde, ülke genelinde 206 binden fazla sandık kurulacak

Son bir hafta

Zorunlu kış lastiği uygulaması 1 Nisan'da sona erecek
Şehirler arası yük ve yolcu 

taşıyan ticari araçlarda zorun-
lu olan, özel araçlarda ise can 
ve mal güvenliğiyle sorunsuz 
seyahat için hayati görülen kış 
lastiği uygulaması 1 Nisan iti-
barıyla sona erecek. Derlenen 
bilgiye göre, Ulaştırma ve Alt-
yapı Bakanlığınca, Karayolları 
Trafik Kanunu gereği yolcu ve 
eşya taşımalarında kullanılan 
araçların kış lastiği takmaları, 
illerin hava ve iklim şartlarına 
göre yılın belirli dönemi için 
zorunlu tutuluyor. Söz konu-
su yetki, Bakanlıkça valiliklere 
de devredilebiliyor. Araçların 
denetimi, Bakanlığın yetki-
lendirdiği personelin yanı sıra 

Emniyet Genel Müdürlüğü, 
Jandarma Genel Komutanlı-
ğı, Ticaret Bakanlığının sınır 
kapılarındaki birimleri ve be-
lediyelerin denetim birimleri 
tarafından yapılıyor. Kurala 
uymayan araç sürücüleri-
ne idari para cezası kesiliyor. 
Bu kış İstanbul'da 25 Kasım 
2023, Türkiye genelinde ise 
1 Aralık 2023'te başlayan kış 
lastiği takma zorunluluğu uy-
gulaması, 1 Nisan Pazartesi 
günü sona erecek.

KIŞ LASTİKLERİ YAZ MEVSİ-
MİNDE

KULLANILDIĞINDA ÖZELLİĞİNİ 
KAYBEDİYOR

Kış lastikleri 7 derecenin 

altındaki sıcaklıklarda opti-
mum performans sergilemek 
için özel olarak üretilmesi 

dolayısıyla yaz mevsiminde 
kullanıldığında bu özelliğini 
kaybediyor. Sıcak havalarda 

lastikler daha çok aşınacağı 
için erken aşınma, performans 
kaybı gibi sorunlara yol açıyor. 
Soğuk hava kullanıma göre 
tasarlanan kış lastikleri, yazın 
kullanıldığında yol tutuşunda 
ciddi azalmaya sebep oluyor, 
araç üzerindeki kontrolü olum-
suz etkilerken yakıt tüketimini 
de artırıyor. Mevsimine uygun 
olmayan lastik kullanımı, çev-
reye daha fazla karbon salı-
mına yol açıyor. Mevsiminde 
doğru lastik kullanarak çevre-
sel sürdürülebilirliğe de katkı 
sağlanmış oluyor.
FİYATLAR LASTİK EBATLARINA 

GÖRE DEĞİŞİYOR
Türkiye'de en çok kullanı-

lan 205/55 R16 ölçüsündeki 
yaz lastiklerinin fiyatları 1500 
liradan başlıyor. Otomobiller-
de 4 lastik değiştirme fiyatı, 
ebatlarına göre değişiklik gös-
teriyor. Fiyatlar, binek araçlar 
için 500 lirayı, SUV ve hafif 
ticari araçlar için 1000 lirayı 
buluyor. Mevsimsel değişik-
ler nedeniyle çıkarılan araba 
lastiklerinin doğru koşullarda 
saklanması önem taşıyor. Tür-
kiye'nin pek çok yerinde rahat-
lıkla bulunabilen ve lastiklerin 
6 ay boyunca saklanabileceği 
lastik otellerinin fiyatları da 
500 ila 1000 lira arasında de-
ğişiyor.
n HABER MERKEZİ 

Güneşli havanın ilgi odağı kuğular oldu 



TMMOB Makina Mühendis-
leri Odası (MMO) Konya Şubesi 
geleneksel iftar programında 
meslektaşlarını biraraya getirdi. 
Gerçekleştirilen iftar programı-
na; MMO Konya Şubesi Üyeleri, 
TMMOB’a bağlı odaların başkan 
ve yönetimleri ile çok sayıda da-
vetli katıldı. İftar programında se-
lamlama konuşması yapan MMO 
Konya Şube Başkanı Erdal Tozoğ-
lu, geleneksel iftar programlarına 
katılan davetlilere katılımların-
dan dolayı teşekkür etti. İslam 
alemi için oldukça önemli olan 
Ramazan ayında İşgalci İsrail’in 
Filistin’deki zulmünün devam et-
tiğini anımsatan Başkan Tozoğlu; 
“Özellikle Gazze’de uygulanan 
soykırımda şehit olan kardeşleri-
mize Allah’tan (C.C) rahmet, ya-
ralılara da acil şifalar diliyorum” 
dedi. 
BİRLİK VE BERABERLİK VURGUSU 

Başkan Tozoğlu, MMO Kon-
ya Şubesi’nin genel kurulunun 
geçtiğimiz aylarda tamamlandı-
ğını anımsattı. Bu kapsamda 17. 
Dönem Yönetim Kurulu olarak 
üyelerin teveccühü ile göreve 
başladıklarını dile getiren Tozoğ-
lu, şunları kaydetti; “Görev süre-
miz boyunca öncelikli hedefimiz, 

daha önceki dönemlerde olduğu 
gibi bu dönemde de üyelerimiz 
arasındaki birlik ve beraberliği 
en üst seviyeye çıkarmak olacak-
tır. İnancı ve düşüncesi ne olursa 
olsun bütün üyelerimizi kardeş 
kabul eden, onları bağrına basan 
ve oda çatısı altında bir olma-
yı sağlayan yönetim anlayışıyla, 
her türlü siyasal ve sosyal görüş 
sahibi insanları birbirinden ayır-
madan asgari müştereklerde bir 
araya getirmenin gayreti içeri-
sinde olacağız. Omuz omuza ver-
diğimiz sürece; kamuda çalışan 
üyelerimizin özlük hakları, ser-
best mühendislik hizmeti veren 
üyelerimizin mesleki çıkarları ve 
mesleğimizin itibarının yüksel-
tilmesi gibi savunduğumuz ve 
mücadelesini verdiğimizi mesleki 
haklara kavuşmamızın çok kolay 
olacağı inancındayız.”

MAKİNE MÜHENDİSLERİ DE
 ÜLKEMİZİN LOKOMOTİFİ 

Türkiye’nin hızla geliştiği bir 
dönemin yaşandığını bu nedenle 
mühendislik mesleğinin önemi-
nin ve değerinin sürekli arttığını 
vurgulayan Tozoğlu; “Ülkelerin 
gelişip kalkınmasında ihtiyaç olan 
tüm alanlarda, yaşamsal konfor 
ve kalitenin arttırılmasına yöne-
lik tüm çalışmalarda mühendislik 
mesleği ve bu mesleği icra eden 
mühendislere gereksinim zaru-
ridir. Mühendislik faaliyetlerinin 
en eski ve en geniş alanlarından 
olan Makina mühendisliği de 
mesleğini icra eden mühendis-
leriyle Ülkemizin kalkınması yo-
lunda lokomotif görev üstlenen 
meslek disiplinlerinden birisidir. 
Yaşam standardı ve konforunun 
arttırılması, teknolojik yeniliklerin 
hayatımıza kazandırılması ve Ül-

kemizin gelişip kalkınması doğ-
rultusunda hemen hemen yaşan-
tımızın tüm safhalarında yapılan 
ve yapılacak tüm çalışmalarda 
meslektaşlarımızın aydın görüşü, 
yılmaz çalışmaları, araştırmacı 
ve yenilikçi atılımları ile Ülkemiz 
ekonomisi, sanayisi ve üretimi 
büyüyüp gelişecektir” ifadelerini 
kullandı. 

ELİMİZDEN GELENİ YAPACAĞIZ
MMO Konya Şubesi olarak 

yeni dönemde önemli işlere imza 
atacaklarını dile getiren Tozoğlu 
şöyle devam etti; “Değerli mes-
lektaşlarım; gelişen teknoloji ve 
büyüyen Türkiye paralelinde Ma-
kina Mühendisleri Odası Konya 
Şubesi olarak değişen teknoloji 
ve dünya şartlarını göz önünde 
bulundurarak sizlerin mesleki 
bilgi donanımını artırıcı mesleki 
etkinlikler düzenlemek için ön-
ceki dönemlerde olduğu gibi bu 
dönemde de büyük gayret sarf 
edeceğiz. Teknik etkinliklerin ya-
nında ailenizle birlikte katılabile-
ceğiniz sosyal ve kültürel etkinlik 
çalışmalarını çeşitlendirerek ger-
çekleştireceğiz. Konya’mız, böl-
gemiz ve sizler için en iyi şekilde 
çalışmaya gayret göstereceğiz.”
n ABDULLAH BAŞYEMENİCİ

Geleneksel iftar programında makine mühendisliği mesleğiyle ilgili açıklamalarda bulunan MMO Konya Şube Başkanı Erdal 
Tozoğlu, “Makina mühendisliği ülkemizin kalkınması yolunda lokomotif görev üstlenen meslek disiplinlerinden birisidir” dedi 

Uluslararası İmam Ha-
tip Mezunları ve Mensupları 
Derneği, ‘4’üncü Kardeşlik 
Sofrası Paylaşmak Umuttur’ 
iftar programını gerçekleş-
tirdi. Programa; Uluslararası 
İmam Hatip Mezunları ve 
Mensupları Derneği (UIHM) 
Genel Başkanı Mohammad 
Hasan Kabir, Ak Parti İl Baş-
kan yardımcısı Adnan Bah-
çeci ve çok sayıda davetli 
katıldı. 

“BİRBİRİMİZE DESTEK
 OLMALIYIZ”

Açılış konuşmasını yapan 
Mohammad Hasan Kabir, 
“Bizim birlikteliğimizin ne 
kadar faydalı olacağını bun-
dan 10 yıl sonra kendi ülke-
mize dönüp hepimiz kendi 
alanlarımızda çalışmaya baş-
ladığımız zaman göreceğiz. 
Sürekli birbirimizden haber-
dar olmamız gerekiyor. Do-
layısıyla her konuda birbiri-
mize destek olabiliriz. Uzun 
bir aradan sonra birlikte ol-

maktan mutluluk duydum. 
Katılımınız için sizlere çok 
teşekkür ederim. Konya’nın 
değerli öğretmenleri, basın 

mensupları ve Sivil Toplum 
Kuruluşları hep bizimle bir-
likte oldu. Onlara da şükran-
larımı sunuyorum” ifadeleri-

ne yer verdi. 
“FARKLI IRKTAN 

KARDEŞLERİMİZLE BERABER 
ÇALIŞMALIYIZ”

Sivil Toplum ve Halkla 
İlişkiler Başkanı Adnan Bah-
çeci ise şunları dile getirdi: 
“Gençlik iksiri bana göre 
gençlerin arasında olmaktır. 
Biz hem kendimiz hem de 
gençliğimiz için çalışıyoruz. 
Buradaki farklı ırktan ar-
kadaşlarımız da ülkemizde 
birçok sektörde yer alıyor. 
Bu bize mutluluk veriyor. 
Dünyaya barış ve huzurun 
gelmesi için Müslüman kar-
deşlerimize ve bize sorum-
luluk düşüyor. Hepimizin bu 
bilinçte mücadele etmemiz 
gerektiğini düşünüyorum. 
Ben bu programlara her za-
man katılıyorum. Sizlerle 
olmaktan mutluluk duyuyo-
ruz.”

İftar yemeğinden sonra 
dualar edildi. 
n TUBA KAYA 

Kardeşlik sofrasında biraradalar 

Gürkaya Turizm iftarda 
sevenlerini buluşturdu 

Konya’nın turizm ve ta-
şımacılık sektöründe önemli 
markalarından Gürkaya Turizm, 
geleneksel iftar programında 
sevenlerini biraraya getirdi. 
Türkmenoğlu Düğün ve Kong-
re Merkezi’nde gerçekleştiri-
len iftar programına çok sayıda 
davetli katıldı. Gürkaya Turizm 
Yönetim Kurulu Başkanı İsmail 
Güraslan, davetlilerin Ramazan 

ayını tebrik ederek; “Mübarek 
Ramazan ayında sevenlerimizle 
birlikte olmaktan oldukça mut-
luyuz. Allah bizleri bugünlere in-
şallah tekrar kavuşturur. Tuttu-
ğumuz oruçların kabul olmasını 
Allah’tan niyaz ediyor, Ramazan 
Bayramı’na hep birlikte sağlık ve 
sıhhat içerisinde kavuşmayı dili-
yorum” dedi.
 n ABDULLAH BAŞYEMENİCİ 

Tozoğlu: Mesleğimiz lokomotiftir 

Erdal Tozoğlu

Adnan Bahçeci Mohammad Hasan Kabir
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Vaktiyle bir büyüğümüz, “Güzel 
sözler söyleyin, zira söz vücut bu-
lur” dişye tavsiyede bulunmuştu. 
Nevşehir’in Köşektaş köyünde 
doğan Fatma Şeref Polat da he-
nüz on üç yaşında bir ortaokul 
talebesiyken, “Ey Mevlâna sana 
gelsem” diye seslenen şiir yaz-
mış ve anlaşılıyor ki o şiir vücut 
bulmuş. Avukat yazar Fatma Şe-
ref Polat ile kültür dünyamızın 
önemli konuları üzerine söyleş-
tik.
Öncelikle sizi tanıyalım. Nerede, 
hangi tarihte dünyaya geldiniz. 
Öğrenim hayatınızı hangi okul-
larda tamamladınız? 
Dünya’nın en güzel köylerinden 
biri olan Köşektaş ’ta 1970 yılın-
da doğdum. İlkokulu köyümde, 
ortaokulu Kilis Kız Öğretmen 
Lisesinde, liseyi Hasanoğlan 
Atatürk Öğretmen Lisesinde ve 
Hukuk Eğitimimi Selçuk Üni-
versitesinde tamamladım. Bunu 
söylerken de fark ettim ki Kon-
ya’ya gelinceye kadar epey gez-
mişim. Hepsinin bir hiâyesi var 
elbette, yazmaya bir türlü sıra 
gelmeyen. Çünkü insan en zor 
kendini yazabiliyor.
Meslek hayatına nasıl başladınız 
ve ne zaman tamama erdirdi-
niz? 
Çocuklar okul çağına gelinceye 
kadar, arada yaptığım işler olsa 
da tam zamanlı ya da resmi ola-
rak meslek hayatına başlamak 
istemedim. Dolayısıyla biraz geç 
kalmışlık hissi ile 2001 yılında 
avukatlık büromu açtım. 2015 
gibi de devam eden bir sağlık 
sorunum nedeniyle ara verme-
ye karar verdim. Buna rağmen, 
bizim meslekte birden bitmiyor 
işler bilirsiniz. Devam eden dos-
yalar oldu. Bu yüzden kesin tarih 
vermek mümkün değil.
Edebiyata ilginiz nasıl uyandı? 
Uyanmadı çünkü aklım erdiğin-
den beri edebiyat benimle bir-
likteydi. Hayatımda olmadığı bir 
anı düşünemiyorum. Annemin 
söylediği ninniler, çocuklar hasta 
olunca köyümüzde söylenen te-
kerleme, mâni gibi bir şey vardı. 
Başka yerde aynısı var mı bilmi-
yorum. Onu söyleyerek nereniz 
ağrıyorsa orayı sıvazlarlar ve ağrı 
geçerdi, ciddi bir şey yoksa. Şöy-
le: “Hebere hübere, gün gördük-
çe kabara, bugünkü bugüne ye-
ter, yarınki daha beter, ertesi gün 
Fatoş (hasta olan çocuğun ismi 
söylenir) tahtalıköye danaları 
gütmeye gider.” Bunun bir ezgisi 
de var ve bana çok iyi gelirdi. Bir 
hastalık sonrası babama dedim 
ki: “Artık iyileştim ve şu güzel 
tahtalıköyü görmek istiyorum. 
Merak ediyorum. Danaları varsa 
da güdelim, götür beni!” 
Ebeveynlerinizi zor durumda 
bırakan bir talepte bulunmuş-
sunuz.
Annemle babam birbirine baktı, 
gülümsedi ama kimseden ses 
çıkmadı. Israrım üzerine babam 
tahtalıköyün mezarlık olduğu-

nu açıkladı. Üç buçuk yaşların-
daydım ama mezarlık evimizin 
yanındaydı ve ölen insanların 
oraya gömüldüğünü bir daha 
gelmediklerini biliyordum. Ağla-
yıp küstüm doğal olarak; benim 
ölmemi istiyorlar, sevmiyorlar 
zannettim. Sonra bana bunun 
bir şaka olduğunu; sanatta, tür-
küde, şarkıda böyle şeylerle ka-
rışılacağımı anlatmaya çalıştılar. 
Ben de dikkat etmeye başladım. 
Kim dümdüz konuşuyor, kim sa-
nat yapıyor gibi bir gözlemciliğim 
oluştu ve bu ilgi ile merak gide-
rek beni sarmaya başladı.
Evimizde zaten gazete, kitap 
okunur, radyo sürekli açık olur-
du. En küçük kardeş olduğum 
için ben ilkokula başlamadan 
önce, büyük kardeşlerimin ödev 
yapmak için Yaban gibi, Çalıkuşu 
gibi Cumhuriyet dönemi eserle-
rini okuyup konuştuklarını ha-
tırlıyorum. Dünya klasiklerinden 
Suç ve Ceza, Sefiller gibi roman-
lar da çokça duyduğum isimler-
di. Açıkçası bunları okumak için 
meraktan ölüyordum ama kitap 
yazıları çok uzun ve küçüktü. 
Ben de evdeki kutulardan okula 
gitmeden önce okumayı öğren-
dim. Bu yüzden, omo, alo, sana 
yağ ve mobil delvac (motor yağı) 
unutmadığım kelimelerdir. 
Bu arada annemin müthiş bir 
şiir hafızası vardır. Türkü, ağıt 
ve yaşanmış hikâyeler bakımın-
dan birçok şehirle yarışacak kö-
yümüzden yüz elli yıl öncesine 
kadar rivayetle gelen eserleri ez-
bere bilir, güncel bir olaya bağla-
yıp hemen okurdu. Ayrıca gaze-
telerde yayınlanmış ödüllü milli 
şiirler ve ders kitaplarındakiler 
buna dâhil. Dolayısıyla evimizde 
çoğu zaman şiirle sohbet edilirdi. 
Allah uzun ömür versin hala aynı 
heyecanla okuyor.
Rahmetli babam ise dini manevi 
konulara meraklıydı. Muhyiddin 
Arabi’yi ilk kez ondan dinlemiş-
tim ama çok merak etmeme 
rağmen kırk yaşından sonra 
okumamı söylemişti. Okuduğum 
ve etkisi ile Aşk Güneş’e Ben-
zeri yazdığım günleri görmedi 
ne yazık ki… Şunu da eklemek 
isterim. Babamın çok sevdiğim 
minyatürlerle süslü peygamber-
ler kıssası kitabı vardı. Masallar 
bitince onu okurdu bana. Tabii en 
sevdiğim Hz. Yusuf (a.s) kıssasın-
da, hiç unutmadığım bir bölüm 
var: Yakup (a.s) kanlı gömleğe sa-
rılıp ağlarken Kenan ilinin kurtla-
rı toplanıp geliyordu karşısına ve 
hal diliyle, “Yusuf’u biz yemedik” 
demek istiyorlardı. Ben hal dili-
ni bilmeyince o sahneyi kurtları 
koro halinde, “Yusuf’u biz yeme-
dik” diye bağırırken canlandırı-
yordum kafamda. Ve kurtlar da 
ağlıyordu. Şimdi aklıma geldikçe 
gülümserim, o hayal hep aklımın 
bir yerindedir. Ve normalde so-
ğuk ve sert bir adam olan babam 
gözleri yaşararak burayı okuma-
ya çalışınca, olayın şimdi bir yer-

lerde gerçekleştiğini sadece bi-
zim orada olmadığımızı hisseder 
ben de ağlardım. Bir de Kerbela 
da öyle her an, her şey yeniden 
olur, yetişemem... 
Bu iki çocukluk anımın da ilk ro-
manımda izi vardır. Aşk Güneşe 
Benzerde Şems-i Tebrizi Hazret-
lerinin, “Yusuf’u hasedin kurdu 
yedi. Kenan’ın kurtlarının ne 
suçu var?” diye başlayan hasede 
dikkat çeken tirat gibi bir konuş-
ması vardır. Belki o iftiraya uğ-
ramış kurtlar korosunu aklama, 
insanın içindeki haset kurdunu 
yakalama çabası kalmış içimde…
İlk romanınızın varoluşu öykü-
süne da kapı aralamış oldunuz. 
Ne zaman yazdınız ilk kitabınızı? 
Bu tarihi unutmam mümkün 
değil. 08.06.2011.  Çünkü 8 Ha-
ziran yaş günüm. Editörüm Rifat 
Özçöllü beyin teklifi ile Callisto 
Yayınlarının sahibi Murat Sezer 
beyin büyük inceliği; Roman 
dosyam İstanbul’daki yayınev-
lerinde üç koca yıl okunmadan 
dolaştıktan sonra çok şükür ki 
benim kadar seven ve benim ka-
dar inanan insanların eline geçti 
ve bana harika bir doğum günü 
sürprizi yaptılar. Kitap sırada diye 
bilmiyordum. Daha ne kadar 
beklenir bilmiyordum. Hayatı-
nızda hiç tanımadığınız insanlar 
sizi en iyi anlayanlar olabiliyor, 
bu da edebiyatın en güzel yanla-
rından biri… 
Böylece ilk kitabım GEL Aş-
kın Kimyası ismi ile 8 Haziran 
2011’de Callisto Kitap Yayınevin-
den çıktı. Aynı kitap bir yıl sonra 
Paradoks Yayınlarının teklifi üze-
rine eski yayınevimin de rızası ile 
Aşk Güneşe Benzer ismi ile yeni-
den yayınlandı ve üç baskı yaptı.
Diğer kitaplarınız ve muhteva-
larından bahseder misiniz?
Kınnesreyn Yazıları 2. Kitabım, 
Memleket Gazetesinde İşaret 
Taşları başlıklı köşemde yayın-
lanan yazılarımdan altmış dört 
tanesini ve bazı röportaj ve kon-

feranslarımı içeriyor. 8 Haziran 
2017’de KİFSAD Şehir Kitapları 
Serisinden ilk yayın olarak basıl-
dı. Üçüncü ve dördüncü kitap-
larım Benim Adım Mevlâna ile 
Benim Adım Yunus Emre isimli 
çocuk kitapları serisi, Çocuk Ge-
zegeni yayınevinden çıktı.
İşlediğiniz konularda gerçek ha-
yatlardan esinleniyorsunuz, ya-
nılıyor muyum? 
Bu kaçışı mümkün olmayan bir 
kaynak sanıyorum. Ben tarihi 
roman ve hikâye yazmayı tercih 
ettiğim için günümüzden çok 
uzakta yaşıyorum çoğu zaman. 
Buna rağmen kolaylıkla çok çe-
şitli kişiliklerde kahramanları bir 
anda devreye sokarak olay örgü-
sü kurabiliyorum. Romanımda 
ve çocuk hikâyelerimde bunu 
fark eden okurlarım ya da araş-
tırmacılar sorunca üstünde dü-
şündüm. Çocukluğumdan beri 
insanları anlama çabam mesela; 
bana tuhaf gelen bir şeyi bir in-
san yapıyorsa, neden yapıyor gibi 
meraklarım, empati yapmadan 
yargılamama gibi alışkanlıkla-
rım ve mesleğim sayesinde ta-
nıdığım insan profilleri; sanıklar, 
tanıklar şikayetçiler, aynı olaya 
farklı, hatta tam tersinden ba-
kan hukukçu meslektaşlarım… 
Bazen kesin sonucu belli olan 
bir davanın küçücük bir delilin 
ortaya çıkması ile tam aksine 
dönmesi gibi… Yaşananlardan 
bir birikim var mutlaka ve bunun 
benim kalemimi kıvraklaştırdığı-
nı düşünüyorum. Ama doğrudan 
birinin hayatını hiç yazmadım. Ya 
da insanlara bir gün romanımda 
bir kahraman olur mu gözüyle 
bakmıyorum. 
Anadolu’da yazar olmanın oku-
yucuya ulaşmak açısından zafi-
yetleri ya da avantajları var mı? 
Ülkemizin en önemli edebiyat 
sorununa işaret ettiniz, teşekkür 
ederim. Hatta diğer bütün alan-
lar da böyle, siyaset, ticaret, aklı-
nıza ne gelirse, hep bir taşra yani 

dışarı sorunumuz var. Merkez ve 
çevre diye de bunu yumuşatan-
lar var. İnternet bu sorunu biraz 
azaltmış görünse de oransal ola-
rak büyüklüğünü koruyor. 
Ben bu yüzden ilk romanım İs-
tanbul’da bir yayınevi tarafından 
basılsın diye üç yıl bekledim. Hiç 
kolay değildi. Mevlâna ve Şems 
gibi bütün dünyada bilinen çok 
tartışılan devasa iki şahsiyeti ger-
çeğe en yakın hali ile anlamak 
için beş altı yıl bütün kaynakları 
okuyorsunuz. Yetmiyor onlar ne-
lerden etkilendi diye yüz yıl ön-
cesini, sohbetlerinde geçen isim-
leri, kitapları okuyorsunuz. O da 
yetmiyor sonrakiler onları nasıl 
anladı diye yüz yıl sonrasını oku-
yorsunuz. Günümüzde hakların-
da yazılanları da okuyorsunuz. 
Sonra da bunca bilgi ile akade-
mik bir eser yazabileceğiniz hal-
de insanlar daha kolay ulaşıp ke-
yifle okusun diye akıcı, akılcı, olay 
örgüsü ile dizi tadında bir roman 
haline getiriyorsunuz. Hiç söy-
lenmemiş şeyler ve başka hiçbir 
yerde bulunmayacak bilgiler de 
var akışın içinde, kaçırmayanlar 
için… Ama kimse görmüyor. Üç 
yıl her gece dua ettim biri görsün 
diye. Şanslıyım ki biri gördü ve 
çok beğendi hemen beni ara-
dı. Aşk Güneşe Benzerin basım 
hikâyesi böyle başladı. Ama o ya-
yınevi raflarında hiç görülmeyen 
ne kadar dosya var bilmiyoruz.
Anadolu’da ulusal düzeyde hat-
ta uluslararası ya da evrensel 
düzeyde okuyucu ile buluşması 
gereken birçok kalem var. Şair ya 
da yazar ama hiçbir zaman İstan-
bul ya da Ankara’dakiler kadar 
tanınma tanıtılma imkânı olmu-
yor ve bu memleketimizin büyük 
bir kaybı…
Avantajlı tarafı da var elbette: 
O da özgünlüğünü koruyabil-
mesi, gündemin aldatıcı her an 
değişen rüzgârına kapılmaması, 
reyting adına sanatından taviz 
vermek zorunda kalmaması ve 
halkın içinde olması… Şöhretin 
büyüleyen efsunundan muhafa-
za olmak da önemlidir belli bir ol-
gunluk düzeyine gelinceye kadar.
Bir Konya hayranı olan merhum 
Seyit Küçükbezirci ile epey bir 
zaman faaliyette bulundunuz. O 
siz de siz onda ne buldunuz? Yazı 
hayatınıza katkısı oldu mu? 
Olmaz mı? Kınnesreyn Yazıları 
tamamen onun ısrarı ile ortaya 
çıkmış bir kitaptır. Şimdi en çok 
olumlu geri dönüş aldığım ve 
iyi ki yazmışım dediğim bir eser. 
Ruhu şad olsun! 
Seyit Küçükbezirci, kendi deyimi 
ile atalarına uyup Konya’ya geri 
çekildiği için ülkemizin henüz 
haberi olmasa da eserleri ile hem 
kültürümüze hem ekonomik kal-
kınmamıza önemli katkılar sağla-
mış bir mücadele insanıdır. 
Kendisi ile ömrünün son zaman-
larında tanışmış olsak da epeyce 
ortak proje ve faaliyet yaptık. İlk 
kez Türkiye Yazarlar Birliğinde 

imza günümde tanıştık. 2012 
Aralık ayı başlarındaydık. Roma-
nımı imzaladım. Bir süre sonra 
arayıp okuduğunu söyledi ve 
benden bir şey istedi. Bir rüya 
gördüğünü ve beş yıllık ömrü 
kaldığını anlattı. Ölmeden haya-
tını bir romancıya anlatmak is-
tediğini ve romanımı okuduktan 
sonra bunun için beni seçtiğini 
söyledi. Ben de o sırada yeni ro-
manım üzerinde çalışıyordum. 
Hiç uygun değildim. Ama benim 
de benzer bir sürecim olduğu için 
bu son arzuyu nasıl reddederim 
diye düşündüm. Elbette dinlerim 
dedim.  
Aslında bu rüyanın bir sanrı ol-
duğunu ama kendisinin abartıp 
inandığını düşünüyordum. Çün-
kü görünürde ciddi bir rahatsız-
lığı yoktu. Fakat bildiğiniz gibi 
11Aralık 2018 ‘de vefat etti. Yani 
bana söylediği andan itibaren 
tam beş yıl olmuştu. Ve bu beş 
yıl içinde çok önemli faaliyetler 
yaptı, bir günü boş geçirmedi. 
İnsanlar yeterince takip ederler-
se, Allah’ın herkese özel işaretler 
yolladığını söylerdi. Merak edip 
yazılarını okusunlar diye anla-
tıyorum. Çünkü muhakkak çok 
ilginç bilgiler bulacaklar. Melami 
meşrep bir insandı, bu yüzden 
çoğu kişi onu yaşarken anlaya-
mamıştır.
Bense ummadığım kadar farklı 
bir hayat ve müthiş bir bilgi biri-
kimi buldum kendisinde; belki de 
çok erken kaybettiğim rahmetli 
babamla yarım kalan, sohbetle-
rimizin, hikâyelerimizin devamı 
olsun diye Allah’ın bir hediyesiy-
di. 
O ise hayatta en çok sevdiği ama 
en az yapmaya fırsat bulduğu 
öğretmenlik mesleği için hep ah 
eder. Sonra bana, “Ne garip de-
ğil mi? Hayatım boyunca yetiş-
tirmek istediğim insan modelini 
Allah yetiştirilmiş olarak karşıma 
çıkardı” derdi. Zaten iltifat ko-
nusunda çok cömert bir insan-
dı. Ve her şeyini bana anlatmış 
olmanın güveni ile, ne istediğini 
bilirim diye olacak, kısa zaman-
da kurucu başkanı olduğu Fikir 
Sanat Adamları ve bir dönem 
başkanlık yaptığı Konya Turizm 
Derneğinde kendisine vekaleten 
faaliyetleri yürütmemi istedi. Bu 
arada Turizm Derneğine üye bile 
değildim. Açıkçası hiç anladığım 
ya da ilgim olan işler de değildi. 
Ama şehir için gerekli ve önemli 
şeylerdi. Böylece farkında olma-
dan sivil toplum çalışmalarını 
da öğrenmiş oldum. Elbette yal-
nızca ben değil, kendi alanında 
uzman ve bana destek, yardımcı 
olan arkadaşlarımız da vardı. Us-
tayı kırmayalım onu da yapalım 
bunu da yapalım derken bir ekip 
olduk. Aynı şekilde Selçukya’da 
devam ediyoruz. Elbette Seyit 
Küçükbezirci’den öğrendiğimiz 
şeyler buraya sığmaz.  Allah gani 
gani rahmet eylesin.
DEVAM EDECEK 

Selçukya Kültür ve Sanat Derneği Başkanı Avukat Yazar Fatma Şeref Polat, yazı hayatı ve kültür dünyamız ile ilgili değerlendirmelerde bu-
lundu. Polat; “Anadolu’da ulusal düzeyde hatta uluslararası ya da evrensel düzeyde okuyucu ile buluşması gereken birçok kalem var” dedi

Anadolu’da evrensel yazarlar var



Salih Sedat Ersöz 

Vefa sayfamızın şimdiki misafi-
ri, Mardin doğumlu olmasına, 
ilim tahsilini doğuda yapması-
na ve icazetini Menzil’den al-
masına rağmen daha sonra 
tebliğ ve irşad için Konya’yı 
seçen, Konya’ya yerleşen, hat-
ta ismine bile Konya’yı ekleyen 
merhum Muhammed Konyevi 
Hoca Efendi olacak. Kendis-
inin hayatı ve hizmetleri ile ilgili 
geniş bilgileri, muhterem İbra-
him Okka ağabeyimin aracılığı 
ile oğlu Hüsamettin Sönmez 
Hocamızdan aldık. Hüsamettin 
Sönmez Hocamızın verdiği bilg-
ileri aynen aktarıyorum: 

İMAMLIĞI
Seyda hazretleri ilmini tamam-
layıp icazet alarak köyüne 
döndüğü zaman köyün imamı 
olan dayısı görevden ayrılmıştı. 
Köy halkı ona imamlık yapmasını 
teklif ettiler. Seyda Konyevî 
Hazretleri kendi köyü olması 
sebebiyle ilk önce kabul etmek 
istemedi. Ancak köylüleri çok 
ısrar edince onlara iki şart koş-
tu. Bu şartlardan birincisi; çal-
gılı düğünlerin terk edilmesi ve 
kadınlarla erkeklerin bir arada 
oynamamaları idi. İkincisi ise; 
beraberinde getirdiği talebeler-
in, bakımının üstlenilmesi idi. 
Köylüler bu şartları kabul ettiler. 
Orada küçük bir medrese yapar-
ak üç yıl ikamet etti. 
Üç yıl sonra, köylülerden biri-
si düğününü çalgılı bir şekilde 
yapınca oradan anlaşma bozu-
ldu. Seyda hazretleri daha önce 
ilim tahsili için tanıdığı Bilali 
köyüne gitmek istedi ve köylüler 
de onun kendi köylerine gelmesi 
için can atıyorlardı. Seyda haz-
retleri o köyün imamıyla konuş-
tu. Zira köyün imamı onlarla 
anlaşamıyordu. Seyda hazretleri 
Bilali köyü imamıyla müftülüğe 
gidip “becayiş (değişme)” 
usulüyle tayinini o köye aldırdı. 
Köye dönünce de muhtarı çağırıp 
ona köyden gideceğini ve o köy 
halkına da söz verdiğini söyle-
di. Muhtar adeta şok olmuştu. 
Köyün ihtiyar heyetini topladı 
ve ricada bulundularsa da Seyda 
bunu kabul etmedi. Köylüler bu 
defa müftülüğe gidip müftüden 
ricada bulundular. Ayrıca eğer 
Seyda köyümüzden giderse 
köyde kargaşa çıkacağını ve kötü 
şeyler bile olabileceğini söyledil-
er. Müftü Seyda’nın tayinini ip-
tal edince Seyda köyde kalmaya 
mecbur kalmıştır.
 Bazı geceler hayırlı bir yer ve 
hayırlı bir nasip dileyerek ağladığı 
söylenir. Bu duası kabul olmuş 
olmalı ki, o sıralarda Seyyid Ab-
dulhakim el-Hüseyni Hazretleri 
vefat etmiş ve halifesi Seyyid 
Muhammed Raşid Hazretleri, 

insanlara Allah-u Zülcelal’in emir 
ve nehiylerini anlatmak sure-
tiyle irşada başlamıştı. Seyda 
Konyevî kuddise sirruh, Seyyid 
Muhammed Raşit Hazretlerinin 
daveti üzerine, Seyyid Abdul-
hakim el-Hüseyni Hazretlerinin 
halifelerinden birisi olarak kayın-
pederi Abdussamed-i Ferhendi 
Hazretleriyle ile birlikte Menzil 
köyüne geldi.   Yirmi yıldan fa-
zla Seyyid Muhammed Raşid 
Hazretlerinin yanında kaldı ve 
hizmetinde bulundu. Seyda Haz-
retleri o günleri anarken; “Keşke 
bütün ömrümüz onun hizmetin-
de geçseydi.” buyurmuştu.
MENZİLİN MÜEZZİNİ VE SEYDASI 
Seyda Konyevî Hazretleri Men-
zil’de hem müezzinlik yapıyordu, 
hem de müderristi. Medrese-
sinde nice âlimler yetişti. Şey-
hinin akrabaları olan gençlere 
ve şeyhinin bizzat çocuklarına da 
Seydalık yaptı; onlara ders ver-
di.  İlm-i Alet diye tanımlanan 
gramer ilimlerinin yanı sıra Had-
is, Tefsir, Hanefi ve Şafii fıkhı ve 
tasavvuf ilimlerini okuttu. Seyda 
Konyevî Hazretleri, her gün sa-
bah erkenden medreseye gelir, 
öğrencileriyle akşama kadar ilg-
ilenirdi. Bazen ders olmamasına 
rağmen öğrencilerinin arasında 
hiç konuşmadan sukût hali içer-
isinde uzun uzun oturur, bu sıra-
da ortamda ne bir ses olurdu ne 
de bir hareketlilik... Seyda bu hal-
iyle de adeta talebelerine vakar 
ve tefekkür dersi verirdi.
SEYDA İLE MEDRESEDE BİR GÜN 
Seyda hazretleri her gün şafak-
la beraber camiye gelirdi evden 
çıkarken son derece dinç ve can-
lıydı. Az sonra minareden Sey-
da’nın billur sesiyle ezan, sema-
ya yükselecekti. Seyda’nın ezanı 
hem insana iman coşkusu verir, 
hem de hüzünlendirirdi. Adeta 
bir yalvarışla okunurdu bu ezan. 

Daha sonra Sultan Muhammed 
Raşit hazretlerinin camiye 
teşrifleriyle müezzinlik yapardı 
namaz ve tesbihatın bitimind-
en sonra Seyda eve gider kah-
valtısını yapardı. Kahvaltıdan 
hemen sonra o zaman henüz 
çocuk yaşta olan iki evladını 
yanına alıp medreseye gelirdi. 
Seyda’nın evinden medreseye 
geldiği sokağın ortasında zikzak-
lar çizerek tüm sokak boyunca 
devam eden ve köyün atık su-
larının içinde aktığı bir kanal 
vardı. Seyda hazretleri bu kanalın 
bir sağına bir soluna atlayarak il-
erlerdi medreseye. O kadar canlı 
ve dinçti ki, adeta medreseye 
bir gece ayrı kalmanın hasreti-
yle hemen kavuşmak için hızla 
yürürdü.
Bendeniz o yıllarda Seyda hazret-
lerinin talebesiydim. Medresem-
iz topraktan bir yapıydı. İki oda ve 
bir aradan ibaretti. Biz yaklaşık 
elli öğrenciydik. Seyda hazretleri 
medreseye varmadan öğrencil-
er çoktan hazırdılar. Zira öğren-
ciler seher vaktinde kalkardık. 
Kendi aramızda cemaatle sabah 
namazını kılardık. Daha sonra 
herkes Kuran-ı Kerim’den bir 
hizp okurdu. Akabinde de metin 
ezberleme saatine girmiş olur-
duk. Dışarıda kar ve buz da olsa 
metinleri dışarıda ezberlerdik. 
Bütün öğrenciler, kitapları eller-
inde ve mahkûmların hap-
ishanede volta atması gibi gidip 
gelerek, mırıldanarak, metinleri 
ezberlemeye çalışırlardı. Yak-
laşık iki saat süren bu metin 
ezber bölümünden sonra kah-
valtı saati gelirdi. Yine dışarıda, 
bir barakanın altında, demirden 
olan masalara otururduk. Kah-
valtı dediğimiz hep çorbaydı. 
Dörder beşer öğrenci bir kase 
çorbadan karnımızı doyururduk. 
Eğer mercimek çorbasıysa o gün 

çok nasipliydik. Zira bazen ar-
tan yemekler israf olmasın diye 
medresenin aşçısı “Deli Hüsnü”  
tarafından karıştırılır çorba 
yapılırdı. Bu evvelki akşam yem-
ekte ne varsa; nohut, fasulye, 
patates veya bulgurdan oluşan 
bol sulu bir çorba olurdu. 
Kahvaltı bitince içeri girer, 
dersimizi hazırlardık. Herkes 
kitabını eline almış son bir defa 
gözden geçirirken Seyda hazret-
leri pencerenin önünden geçer-
di. Bütün talebeler ayağa kalkar 
ihtiramla Seyda’yı beklerdik. Biz 
ders sırasında da, dersin dışında 
da Seyda hazretlerini sever, sa-
yardık. Ona çok saygı duyardık 
ama bir o kadar da onunla ilmi 
meselelerde rahat konuşurduk. 
Bazen bir konuda değişik sorular 
sorar, adeta tartışırdık. Ama her 
şey edep ölçüleri içinde olurdu. 
Her bir öğrenci dersini bitird-
iğinde sesli bir şekilde Seyda’sına 
şöyle dua ederdi: “Cezakellahu 
hayren kesiren.” Manası: Allah-u 
Zülcelal sizi mükafatlandırsın. 
Seyda hazretleri de buna şöyle 
karşılık verirdi: “nefeekellahu 
nef’en mubinen.” Manası: Al-
lah-u Zülcelal seni faydaland-
ırsın. Bu karşılıklı duadan sonra 
Seyda ile olan ders bölümü bit-
miş demektir.
Medresede dersler genelde bi-
rebir verilir. Ancak aynı kitabı 
okuyan ikişer üçer gruplar da 
olurdu. Seyda derse tam başlaya-
cağı sırada aşçımız Hüsnü, Seyda 
hazretlerine bir ıhlamur getirirdi. 
Seyda ıhlamurundan bir yudum 
aldıktan sonra derse başlardı. 
Ders biterse Seyda hazretleri 
Kur’an okurdu. O zaman müşa-
hede ettiğim kadarıyla, Seyda her 
gün altı cüz Kuran okurdu. Seyda 
akşama kadar hep medresede 
kalırdı. Namaz saatleri dışında ya 
ders verirdi ya da Kur’an okurdu. 

Bazen saatlerce ders olmadığı 
halde karşısında diz üstü otur-
arak beklerdik. O da bize bakar 
dururdu. Adeta bize sukut dersi 
verirdi. Seyda’nın tüm talebeler-
inde bir vakar vardı.

İLİM SEVGİSİ 
Mürşidi Seyda Muhammed Raşid 
Hazretleri, 12 Eylül darbesinden 
sonra sürgüne gönderildiğinde 
köydeki medreseler de mecburi 
olarak tatil edilmişti. Seyda 
Konyevî  Hazretleri, medresenin 
kapalı olmasını bir türlü kab-
ullenemiyordu. Sırf, ‘Medrese 
kapalı kalmasın, az da olsa ilmi 
bir hareketlilik, faaliyet olsun’ 
diye, her sabah kalkar zeytin, 
peynir ve ekmeklerini yanlarına 
alarak, henüz küçük olmalarına 
rağmen çocuklarını da yanına 
alıp medreseye gider, oturup on-
larla ders yapardı. Nitekim döne-
min en zorlu şartlarına rağmen o 
medreseyi asla kapatmadı.

MEDRESE HATIRALARI
O günlerde bir gariplik olduğunu 
sezmiştik. Sofilerin Menzile 
gelmemeleri için Seyda Mu-
hammed Raşit hazretleri talimat 
vermişti, köy bayağı sessizdi. 
Seyda Muhammed Raşit ve Sey-
da Muhammed Konyevî hazret-
lerinin kıyafetleri bile değişmişti. 
Şalvar, pardösü ve yelek ile cam-
iye geliyorlardı. Edeben de so-
ramıyorduk. Biz her şeye rağmen 
okumamıza devam ediyorduk.
Bir gece medresede uykuda iken 
pencereye hızlı hızlı vurulan bir 
el sesiyle uyandık. Pencereden 
baktığımızda Seyda hazretlerinin 
pencereye vurduğunu gördük. 
Hayırdır İnşallah deyip hemen 
kapıya koştuk kapıyı açınca Sey-
da hazretlerinin yine şalvarlı bir 
şekilde kapıda belirdiğini gördük. 
Seyda hazretleri içeri girdi ve 
“Çocuklar hemen giyinin, tüm 
ders kitaplarınızı da yanınıza 

alın. Tefsir, hadis, fıkıh ve gram-
er kitapları dahil hepsini yanınıza 
alın. Kur’an-ı Kerimden başka 
hiçbir şey bırakmayın ve hemen 
şu medresenin alt tarafındaki 
yardan dereye kadar inin oradan 
da güneye doğru ilerleyin ta 
Harabe köyüne kadar gidin. 
Size haber verinceye kadar da 
gelmeyin” dedi. 
Biz hemen aceleyle hazırlandık. 
Kitaplarımızı da yanımıza alarak 
Seyda’nın söylediği güzergâhı 
takip ederek harabe köyüne ka-
dar gittik o köyden aramızda 
talebe olduğundan köylülerin 
hemen bizden haberleri oldu 
ve evlerini açtılar. Yaklaşık dört 
eve yerleştik. Abdest aldık sa-
bah ezanını bekledik. Birazdan 
Menzil’in minaresinden Seyda 
hazretlerinin yanık sesiyle ezan 
sesi geliyordu. Bu gün sanki ezan 
daha hüzünlü ve anlamlıydı. 
Kaldığımız evlerde ev sahipleri-
yle beraber cemaatle namazımızı 
kıldık. Köylüler bize çok harika 
bir kahvaltı hazırladılar, adeta 
siz yalnız değilsiniz dercesine. 
Kahvaltımızı yaptıktan sonra 
da kitaplarımızı açıp okumaya 
başladık. Kuşluk vaktine kadar 
orada bekledik sonra Seyda haz-
retlerinin gönderdiği elçi köye ul-
aştı. Meğerse o gece köye asker 
baskın düzenleyecek diye haber 
gelmiş. Seyda o yüzden bizi 
köyden çıkarmıştı.

MÜRŞİDİYLE MUHABBET BAĞI 
Mürşidi Seyyid Muhammed 
Raşid Hazretleri onu çok sever, 
her şeyini onunla istişare eder-
di. Seyda Muhammed Konyevî 
Hazretlerinin, bazı nedenlerle 
oradan ayrılacağı söylentisi üze-
rine, Seyyid Muhammed Raşid 
Hazretlerinin şöyle söylediği na-
kledilir; “Ey Molla Muhammed! 
Senin Menzilden ayrılman ben-
im yüz ölümüme bedeldir. Ben 
bulunduğum müddetçe burada 
olacaksın. Benimle geldin ve be-
nimle gideceksin.”
Mürşidi Seyyid Muhammed 
Raşid Hazretleri, Seyda Konyevî 
Hazretlerini çok severdi. Öyle ki 
bazı insanlar, kendileri söyleyem-
edikleri meseleleri onun 
aracılığıyla Seyyid Muhammed 
Raşid Hazretlerine iletirlerdi. 
Seyda Konyevî Hazretlerine; 
“Seyyid Muhammed Raşid Haz-
retleri sizi çok seviyor. Bunun hik-
meti nedir?” dedikleri zaman; “O 
benim kemalatımdan değil, Sey-
da (Seyyid Muhammed Raşid) 
Hazretlerinin şefkat ve merha-
metindendir” buyururdu. 1990 
yılında Mürşidi Muhammed 
Raşid Hazretleri Seyda Konyevî 
Hazretlerine, Nakşibendî yolun-
da irşad izni ve halifelik vermiştir.
DEVAM EDECEK

Muhammed Konyevi’yle ilgili bilgi veren Hüsamettin Sönmez; “Seyda Konyevî Hazretleri Menzil’de hem müezzinlik yapıyordu, hem de müder-
risti. Medresesinde nice âlimler yetişti. Şeyhinin akrabaları olan gençlere ve şeyhinin bizzat çocuklarına da Seydalık yaptı; onlara ders verdi” diyor
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Niyazi Usta lakabıyla bilinen 
Konya’nın hayırsever iş adam-
larından merhum Niyazi Ildırar, 
zorlu yaşam koşullarına rağmen 
hiçbir zaman ha-
yat mücadelesin-
den vazgeçmedi. 
Sanat akademisini 
bırakmak zorunda 
olan Niyazi Ildı-
rar’ın içinde ka-
lan ukdeyle Niyaz 
Usta İlkokulu’nu 
yaptırdı. Ayrıca Il-
dırar’ın, Konya yö-
resel yemeklerinin 
dünyaya tanıtıl-
masında da büyük 
emeği olmuştur. 
Niyazi Ildırar 1938 yılında Kon-
ya’da doğmuş. Babası üç yaşında 
vefat etmiş. Zorluklar içinde bü-
yümüş. 1950 yılında öğretmeni-
nin teşvikiyle ilkokulu bitirip sanat 
okuluna başlamış. Babası olmayın-
ca sanat okulunu bırakıp 1953 yı-
lında çalışmaya başlamış. Evlerde 
su yokmuş, sokak çeşmelerinden, 
kuyulardan sular evlere taşınırmış. 
Babası vefat edince 2 kız, 1 oğlan, 
3 çocuğa bakmak için annesi evle-
re işe gidermiş. Niyazi Ildırar borç-
la evlenmiş. Hatta Konya geleneği 
düğün pilavını misafirlere yedir-
mek için komşudan 600 lira borç 
istemiş. O parayı hiç unutamadığı-
nı söylermiş. Dükkâna getirecek-
leri 100-120 kilogramlık demir-
leri, araba parası vermemek için 
Demirciler İşhanı’ndan dükkâna 
kadar sırtında taşıyarak getirirmiş. 
Niyazi Ildırar’ın evlerinin alt katın-
da ahırdan bozma bir yer varmış. 
1961 yılında ilk iş yerini buraya 
açmış. Açmış ama boş dükkânmış. 
O küçük iş yerini doldurmak için 
evdeki halıları satıp borçlanmış. 
Gece gündüz çalışmış. Yanındaki 
çırağına her zaman küçük parça 
demirleri bile attırmazmış, bunlar 
eriyip demir olacak, milli servet 
boşa gitmesin diye. 13 yıl o küçü-
cük yerde çalışmış. 1974 yılında 
Meram Sanayi’ye taşınmış. 

YAPTIĞI İŞİ SANATLA
 BULUŞTURDU 

Niyazi Ildırar’ın yaptığı demir-
ler, kapılar herkesin gözüne bir 
farklı görünürmüş. Öyle ki yaptığı 
kapıya biri baktığı zaman ‘Bunu 
Niyazi Usta yapmış’ derlermiş. Ça-

lıştığı her işi gayretle, özveriyle ya-
parmış. 1985 yılına kadar da demir 
işleriyle uğraşmış. 1985 yılından 
sonra da metal boru, plastik kap-

lama, aydınlatma 
imalatına başlamış. 
Sanat okulunda al-
dığı eğitimleri bu-
rada değerlendir-
me fırsatı bulmuş. 
Yaptığı işi sanatla 
buluşturması, in-
sanların gözünde 
değer bulmuş. 
Takdir edildik-
çe daha fazlasına 
gayret edermiş. 
Yaptığı aydınlatma 
armatürünün ben-

zeri Türkiye’de yokmuş.
YAPTIRDIĞI OKULUN Ç

EŞMESİNDEN BAL VE SÜT AKIYOR! 
Helali haramı bilen bir insan, 

merhametli, misafirperverliğiyle 
bilenen Niyazi Ildırar, Sadi Hoşses, 
Nevzat Atlı, Dr. Alâeddin Yavaşça, 
Ahmet Özhan gibi isimleri konuk 
etmiştir. Ayrıca Meram Eski Yol-
da yaptırdığı köşkte Turgut Özal, 
Necmettin Erbakan, Vehbi Koç, 
Nejat Eczacıbaşı gibi isimleri de 
misafir edermiş. O dönemde öyle 
güzel bir köşk Konya’da yokmuş. 
Bir demirciden böyle bir insana 
dönüşmüş. 1980’li yıllarda o evde 
54 ülkenin katıldığı Uluslararası 
Yemek Kongresi yapılmış. Konya 
mutfağını da dünyaya duyurmuş 
ve Niyaz Usta İlkokulu’nu yaptır-
mış. ‘O okulu yaptırırken aldığım 
lezzeti hiçbir zaman alamadım. 
Bu okulu yaptırmak, bana bir okul 
daha yaptırmayı öğretti.’ demiş. 
Okulun açılışına Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan da katılmış. 
Burası Türkiye’ye örnek bir okul 
olmuş. Bunun yanında okulun 
girişinde bulunan iki çeşmeden 
bal ve süt akar. Burası ‘ballı süt-
lü okul’ diye de anılır. Niyaz Usta 
İlkokulu’nun girişine yaptırdığı iki 
çeşmeden akan bal ve sütle öğ-
renciler beslenir. Eskiden Sahibi 
Ata Külliyesi’nin girişine iki tane 
küp dediğimiz kovalardan koyup 
içerisinde şerbet ikram edilirmiş. 
Niyazi Ildırar da bu sebepten oku-
la böyle bir hizmet yaptırmış. 

Hayırları, yaptığı işlerle ve 
misafirperverliğiyle anılan Niyazi 
Usta, 2013 yılında vefat etti.

Konya’nın hayırsever iş adamlarından Niyazi Usta lakaplı merhum Niyazi Ildırar, kendi adını taşı-
yan bir ilkokul yaptırdı. Bu okulun girişindeki iki çeşmeden ise öğrenciler için bal ve süt akıyor

Benzersiz bir okul yaptırdı!

Tuba KayaNiyazi Ildırar



Muhammed Esad Çağla

Selçuklu Müftülüğüne bağ-
lı olarak Hacıveyiszâde İlim 
ve Kültür Vakfı bünyesinde 
hizmet veren Hacıveyiszade 
Erkek Kur'an Kursu, verdiği 
eğitim ve bünyesinde barın-
dırdığı merkezler ile adından 
sıkça söz ettiriyor. Hacıve-
yiszâde İlim ve Kültür Vakfı 
Başkanı Mehmet Çaba, Hacı-
veyiszade Erkek Kur'an Kursu 
ve bünyesindeki merkezler 
ve yayınevi hakkında bilgiler 
verdi. 
Öncelikle sizleri tanıyabilir 
miyiz?
İsmim Mehmet Çaba. 1 Ocak 
1974’te Konya ilinin Meram 
ilçesi Dere Mahallesi’nde 
dünyaya gelmişim. 1987 yı-
lında Dere Kur’an Kursu’nda 
Fettah Polat Hocam’da ha-
fızlığımı tamamladım. 1988 
yılından itibaren merhum 
Hasan Hüseyin Varol Ho-
cam’da talim, tecvit, tashîhi’l 
hurûf dersleri aldım.  Mithat 
Aça Hocam’da Aşere-Takrib 
eğitimimi tamamlayıp icazet 
aldım. Diyanet İşleri Başkan-
lığı’nın açtığı tashihu’l-hurûf 
kurslarında ve Şerafeddin 
Camii’nin kuzeyinde bulunan 
Ali Efendi Daru’l-Kurrası’nda 
Aşere-Takrîb dersleri verdim. 
Halen Konya Hacıveyiszâde 
Camii Başimam-Hatibi olarak 
görev yapmaktayım. Ayrıca 
kurucusu olduğum Hacıve-
yiszâde İlim ve Kültür Vak-
fı’nın başkanlığını yürütüyo-
rum.  
Kursunuz hakkında bilgi ve-
rebilir misiniz?
Kur’an Kursumuzda toplamda 
4 sınıf bulunmaktadır. Bun-
lardan üçü hafızlık hazırlık bir 
tanesi ise hafızlık sınıfı olmak 
üzere kadim geleneğe göre 
hafızlık eğitimi verilmektedir. 
Kur’an Kursu bünyemizde bu 
sene başlattığımız Kur’an-ı 
Anlama Programı bulunmak-
tadır. İlk öğrencilerini bu sene 
başında aldığımız programda 
Diyanet İşleri Başkanlığımı-
zın müfredatını oluşturduğu 
hafızlık eğitimini tamam-
lamış lise çağındaki istekli 
ve meraklı gençlere İslami 
ilimler eğitimi verilmektedir. 
Şu anda ilmin anahtarı olan 

Arapça eğitimleri sarf-nahiv, 
muhadese, yazma dersleri 
İrab’ul Kur’an ve Hadis ders-
leri devam etmektedirler. 
Eğitimlerini yatılı bir şekilde 
gerçekleştiren öğrencilermiz 
günlerini büyük çoğunluğu-
nu kitaplarla ders müzakere-
leriyle ve çeşitli ilmi etkinlik-
lerle geçirmektedirler. Yine 
vakfımız bünyesinde İmam 
Şatıbi Kıraat Araştırmalar 
Merkezi, Ebu Said Hadimi 
Tahkik Merkezi ve Hacıveyis-
zade İlim ve Kültür Vakfı Ya-
yınevi bulunmaktadır. İmam 
Şatıbi Kıraat Araştırma Mer-
kezimizde aktif olarak 2 tane 
sınıfımız eğitim görmektedir. 
Bunlardan biri hali hazırdı kı-
raat ilmini tedris eden Aşere 
Takrib Tayyibe sınıfımız. Bu-
rada haftada 4 gün kıraat ilmi 
hatim ve metin merkezli ted-
risat devam ediyor. Haftada 
iki gün bu ilmin ülkemizdeki 
duayenlerinden Mithat AÇA 
hocam ders halkasına devam 
etmektedir. Rabbim sağlık-
lı sıhhat lütfetsin hocamıza. 
Diğer sınıfımız da ise bu ilme 
başlamadan önce talebede 
bulunması gereken özellik-
lerden biri olan yeterli seviye 
de Arapça ihtiyaçları karşı-
lanmaktadır. Kadim usül ta-
kip edilerek bu ilmin taliplisi 
henüz ilme başlamadan önce 

Arapça eğtimini pekiştirerek 
ders kitaplarını takip etmede 
zorlanmıyor. Ebu Said Hadi-
mi Tahkik Merkezinde ise Os-
manlı alimlerinin eserlerinin 
üzerinde titizlikle duruluyor 
henüz ilim sahasına çıkma-
mış eserlerin tespiti yapılıp 
kurmuş olduğumuz ekiple 
beraber bu eserlerin tahkiki 
yapılmakta ilim ehlinin isti-
fadesine sunulmaktadır. Aynı 
zamanda uluslararası hakem-
li ‘Tahkik’ dergisi yayınımız 
bulunmaktadır. Yılda iki sayı 
yayınlayan dergimiz akade-
misyenlerin ilgi ve katılımları 
ile ilim dünyasına katkı sağ-
lamaktadır. Kıraat ve Fıkıh 
alanlarında tahkik, telif ve 
tercüme eserlerin yayını ya-
pılmaktadır. Şu ana kadar ya-
yınlanmış 37 eser bulunmak-
tadır. Bunun yanında baskısı 
ve çalışmaları devam eden 
bir seri eserlerde bulunmak-
tadır. Yine vakfın bünyesin-
de yüksek lisans ve doktora 
öğrencilerine yönelik kıraat, 
fıkıh ve kelam okumaları ya-
pılmaktadır. 
Kursunuzda şu ana eğitme 
devam eden öğrenci sayınız 
nedir?
2023-2024 eğitim-öğretim 
yılı itibariyle eğitime başla-
yan kursumuzda şuan da 45 
hafızlık hazırlık, 15 hafızlık, 

14 Kur’an-ı Anlama 12 Aşe-
re-Takrib Tayyibe 15 Aşere 
eğitimi öncesi Arapça hazır-
lık öğrencimiz bulunmakta-
dır. 
Bünyenizde hafızlık eğitimi 
alan öğrencilere eğitimleri 
ne şekilde sunuyorsunuz?
Hafızlık hazırlık sınıflarında 
temel seviye Kur’an-ı yüzün-
den okuma ve tecvit eğitim-
leri verilirken bunun yanı 
sıra temel dini bilgiler ders-
leri verilmektedir.  Hafızlık 
da ise Osmanlı döneminden 
itibaren tatbik edilen hafız-
lık sistemiyle Kur’an-ı Kerim 
ezberlemeye her cüzün son 
sayfasıyla başlanıyor. Her 
cüzden son sayfalar bitince 
tur bitmiş oluyor. İkinci turda 
sondan ikinci sayfa, üçüncü 
turda sondan üçüncü say-
falar ezberleniyor. Her bir 
turda daha önce yapılan ez-
berler tekrar ediliyor. Böylece 
20 turunu bitirenler hafızlık 
eğitimini tamamlamış oluyor.
Kursunuzda eğitim alan öğ-
rencilere yönelik gerçekleş-
tirdiğiniz sosyal ve kültürel 
faaliyetler nelerdir?
Gelişimlerine katkı sunmak 
ve kendilerini bir nebzede 
olsa da eğlendirmek ama-
cıyla yıl içerisinde birkaç kez 
farklı alanlarda olmak üzere 
piknik ve doğa etkinlikleri-
miz oluyor. Kadim başkent 
Konya’nın tarihini bizzat gi-
dip yerinde görmek ve bilgi 
sahibi olmak suretiyle gezi 
derslerimiz var bunun yanı 
sıra vakitlerini sağlıklı ve 
eğlenceli geçirmek amacıyla 
halı saha masa tenisi yüzme 
gibi faaliyetlerde gerçekleş-
tiriyoruz.
Hafızlığın önemi hakkında 
neler söylersiniz?
Hafızlık ve Kur’ân-ı Kerîm’i 
ezberlemek Cenabı Allah’ın 
Ümmet-i Muhammed’e ver-
diği en şerefli mazhariyettir. 
Rasulullah (s.a.s) efendimi-
zin ‘Ümmetimin en şereflile-
ri hamil-i Kur’an olanlardır.’ 
Hadisi şerifinin müjdesine 
mazhar olmak ve bu şerefe 
muhatap olmak için hafız 
olunur. Hafızlar, mukaddes 
vahiy yükünü taşımaktadır.

2023-2024 eğitim-öğretim yılı itibariyle eğitime başlayan Hacıveyiszade Erkek Kur'an Kur-
su, kurs bünyesindeki merkezler ve yayınlar ile başarılı hafızların yetişmesine katkı sağlıyor 

Hafızların başarıyla
yetişmesi sağlanıyor
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GÜVENİLİR VE DOĞRU 
HABERİN ADRESİ

www.konyayenigun.com

ELEMAN İLANI ÇÖZÜM 
MERKEZİ 444 51 58

Personel sıkıntınıza çözüm üretiyor, ihtiyacınız olan 
eleman talebinizi gerekli tüm bölgelere ulaştırıyoruz.

•  
•  
•  

BAŞVURULARIN
271 32 43 - 44 NOLU

TELEFONA YAPILMASI 
GEREKMEKTEDİR

ARANIYOR

UN FABRİKAMIZDA
ÇALIŞTIRILMAK ÜZERE;

VASIFSIZ ELEMANLAR
YÜKLEME ELEMANLARI
TEMIZLIKÇI ELAMANI

- GAZALTI VE ELEKTRIK 
KAYNAKÇILARI - 18-35 YAŞ

- ELEKTRIKÇI (SEYAHAT
 ENGELI OLMAYAN) - 18-35 YAŞ

* İyi derecede Autocad kullanmasını bilen
* Office programlarına hakim

* Kumanda kontrol panosu projelerini reelde 
uygulayabilen

* Elektriksel teknik ingilizceye hakim
* Esnek çalışma saatlerine ayak uydurabilen

* Üniversitelerin Elektrik Elektronik Mühendisliği, 
Mekatronik Mühendisliği bölümlerinden mezun

* Askerlik ile ilişkisi bulunmayan

- VINÇ MONTAJCISI (KAYNAKÇI) 
(YÜKSEKTE ÇALIŞABILEN

SEYAHAT ENGELI OLMAYAN) - 18-35 YAŞ

Adres: 4. O.S.B. 404 nolu Sk. No: 2  Selçuklu/KONYA

TEL: 444 75 92

Abdullah Çimen Özfatihler 
Vinç Mak. San. ve Tic. Ltd. Şti.’nde

VİNÇ SEKTÖRÜNDE ÇALIŞTIRILMAK ÜZERE;
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HİSAR 1 TOPLU İŞYERİ KOOPERATİFİ 
Tamamı 4 Blok 22 adet sanayi dükkanı

250 m²  kapalı 250 m² açık
500 m² ortak alan, Toplamda 1000 m² arsa payı

Ada Parsel Bilgisi Konya, Karatay, Tatlıcak Mahallesi, 
24647 ada 6 Parsel (10.000 m²) 
24647 ada 7 Parsel (12.121 m²)

SınıSınırlı Sayıda üye alınacaktır.

İletişim 0532 561 12 03 
www.histowers.com

Konya Organize Sanayi Bölgesi Evrenköy Caddesi 

3 Nolu Sokak No: 16 • Tel:0332 239 11 12 

ŞİRKETİMİZ  BÜNYESİNDE ÇALIŞTIRILMAK ÜZERE;

ADAYLARIN ŞAHSEN
BAŞVURMALARI GEREKMEKTEDİR.

DÜZGÜNLER PLASTİK MAK. 
MET. NAK. SAN VE TİC. LTD. ŞTİ.

"KAYNAKÇI"
"FORKLİFT 

OPERATÖRÜ"
"VASIFSIZ BAY- BAYAN 

ELEMANLAR"



Konyaspor Eski asbaşkanlarından, 
Türkiye Spor Yazarları Derneği (TSYD) 
Genel Merkez Başkan Yardımcısı Recep 
Çınar’la Konyaspor’u konuştuk. Daha 
doğrusu biz sorduk, yazılarıyla gündem 
oluşturan spor gazeteciliğinin usta ismi ce-
vaplandırdı. Konyaspor noktasında önemli 
bir birikime sahip olan Çınar, kulübün eko-
nomik olarak “ipotek” altında olduğunu 
belirterek, yeşil-beyazlı takımın borcunun 
40-45 milyon dolar sınırına dayandığını 
vurguladı.  

Süper Lig’de Konyaspor’un genel 
performansını nasıl değerlendiriyorsu-
nuz?

Konya her ne kadar bir spor şehri ya 
da bir futbol şehri olmasa da Konyaspor, 
bulunduğu ligin tadıdır tuzudur, Kon-
yaspor’suz bir ligi düşünmek bile istemi-
yorum. Bu ligde şampiyonlukları belirle-
yen Konyaspor’un an itibarıyla ligde kalma 
mücadelesi vermesi, bu takımı bu nokta-
lara getirenlerin ayıbıdır. Kimler diye so-
rarsanız, futbolla uzaktan yakından alakası 
olmayan “davet etmeselerdi ne işim vardı 
Konyaspor’da” diyen kişi ve arkadaşlarıdır. 
Yutkunmadan bu kadar net söylüyorum. 
Çok büyük bir kulübü, küçültüp kendini 
ya da kendilerini büyüttüler. Kendilerine 
apolet taktılar, Konyaspor’un ismini öyle 
ya da böyle kullandılar. Daha açık konuş-
mak gerekirse; Hilmi Kulluk’tan sonra 
Konyaspor’a hiç acımadılar ve gelirleri çok 
hoyratça harcadılar. Ceplerine girdi mi? Bi-
lemem, ama şunun da altını çizmekte ya-
rar var; Fatih Özgökçen’in kulübe “sportif 
direktör” olarak atadığı yakın arkadaşı İrfan 
Kulekaya kulüpten uzaklaştırılınca eteğin-
deki bütün taşları döktü. Yönetimdeki 5’li 

çeteden bahsetti, Fatih Özgökçen’in yalan 
söylediğinin altını çizdi, bir kamyon dolusu 
laf etti. Bunlar arşivlerde duruyor. Eko-
nomisi berbat olmayan, tribünleri 15 bin 
seyirciden aşağıya düşmeyen, en önemlisi 
de  kişilerin değil, Konyaspor’un haklarını 
savunan güçlü bir yerel medyası vardı bu 
şehrin. Bunların hiçbirisi kalmadı. Kon-
yaspor bir markaydı, itibarı vardı, kredisi 
vardı, ne yazık ki ‘Fatih Özgökçen’ denilen, 
bulunmaz Hint kumaşıyla birlikte bunların 
hepsi buharlaştı. Konyaspor mazisi olan 
bir kulüp. Eğer bu kulüp bu lige tutunamaz 
da, bir alt lige giderse, Bursaspor’dan daha 
kötü duruma düşeriz. Konuyu uzattım bi-
raz. Son olarak şunu söylemek istiyorum; 
şu bir gerçek ki, Konyaspor 102 yıllık tari-
hinin en büyük finansal çöküşünü yaşıyor. 
Transfer tahtası kapalı bir kulüp ve FİFA’da 
7 dosyası masanın üstündü dürüyor. 
Sebep? Çünkü, hesabını bilmeyen kasap 
misali, kibirli, egolu, üstten bakan bir adam 
geliyor, kulübün hem itibarını he de eko-
nomisini yerin yedi kat dibine gömdükten 
sonra da defolup gidiyor.

Konyaspor’un sezon başı ve devre 
arasında yaptığı transferler takıma katkı 
sağıyor mu?

Sezon başı transferi ve ara transferler 
neye göre yapılır, önce bu konuyu açmak 
lazım. Sezon başında yapılan transferler, 
takımdaki eksiklerin giderilmesi, kadronun 
zenginleştirilmesi, yatırım amaçlı ve en 
önemlisi de beklentilere cevap verilmesi 
için yapılır. Buraya kadar doğru mu? Doğ-
ru. Peki Fatih Özgökçenli Konyaspor’da se-
zon başı ve ara transferlerin hangisi doğru. 
Az çok sizler de biliyorsunuz, kimlerin 
kimleri transfer ettiğini. Fatih Özgökçen 

döneminde 15-16 yerli ve yabancı oyuncu 
transfer edildi mi? Bunlardan 3'ü ya da 4’ü 
iyi çıktı, geri kalanın hepsi Eminönü ya da 
İstiklal ’de saat satanlar. Bunların birçoğu 
geri gönderildi ve ülkelerine giderlerken de 
FIFA’ya da uğradılar. Konyaspor’un tahtası 
bunlardan sebep kapalı. Daha önce söyle-
dim, transfer deneme yanılma yöntemi ile 
yapılmaz. Uche Ikpeazu, Bruno Paz, Pa-
viçiç ya da Nelson Oliveira gibi kulüp ara-
yanları transfer etmekle bu işler olmuyor, 
olmadı zaten.

Ara transfer konusuna gelirsek; ara 
transfer organ nakli gibidir. Ömer Kork-
maz yönetiminin ara transferdeki takıma 
kattığı oyuncular, çok üstün yetenekleri 
olan oyuncular olmamasına rağmen, 
takıma uyum sağladılar ve sağlamakla 
kalmadıkları gibi maç kazandırdılar. Tabi 
ki hepsi değil. Sekiz oyuncunun hepsine 
aynı gözle bakmam mümkün değil.  Kaleci 
Jakub Slowik’i, stoper Filip Damjanovic ve 
Zimbabveli Teenage Hadebe, Makedon Et-
hemi ve Senegalli Ndao’yu beğeniyorum. 
Konyaspor’a sinerji, diğer oyuncuların da 
özgüvenlerine ekstra bir katkı yaptılar.

Konyaspor’da Teknik Direktör Fahri-
dun Omerovic sizce teknik ve taktik açı-
dan fayda sağlıyor mu?

RÇ: Kişilere ve şartlara göre değişir. 
Ben bir teknik adamın takıma katkısının 
10 ile 20 arasında değiştiğine inananlarda-
nım. Futbol, futbolcuyla oynanır. Oyuncu 
grubun ne kadar iyiyse, teknik direktörler 
de o kadar iyidir ya da iyi değildir. Benim 
Türkiye’de yüzde yüz inandığım bir teknik 
adam vardı, o da rahmetli Özkan Sümer’di. 
Konyaspor’un şampiyon olduğu, daha 
doğrusu ilk kez süper lige çıktığı dönemde, 

takımın başında Özkan Sümer vardı. Öz-
kan hocaya sadece ben değil, bütün şehir 
inanmıştı. Örneğin, Beşiktaş’la oynuyoruz 
ve ilk 45’de içeriye 2-0 geride girmişiz. Öz-
kan Sümer ne yapar, ne eder bu maçı 3-2 
ya da 4-2 alır inancını aşılamıştı bizlere. Al-
lah rahmet eylesin, Özkan hoca istisnai bir 
teknik adamdı ve ona olan inancımız son-
suzdu. Omeroviç’e gelirsek, istatistikleri bir 
yana, takıma kazandırdıklarına bakarım. Ki, 
Konyaspor’a puan olarak, oyunculara da 
sinerji olarak önemli bir katkısı oldu, olma-
ya da devam edecek gibi duruyor. Hem de 
zaman zaman eleştirilmesine rağmen.

Konyaspor’un bilindiği üzere ağır 
bir borç yükü var. Sizce bu borcun belli 
başlı nedenleri nelerdir? Bu borçlar na-
sıl biter?

Bu borç konusu çok uzun hikaye. 
Aslında kitap yazılacak bir konu. Şu anda 
Konyaspor’un borcunun 1 milyarın üzerin-
de olduğunu düşünüyorum. Kulübün bor-
cunun bu noktalara gelmesini uzun uzun 
araştırmaya gerek yok. Adres belli. “Fatih 
Özgökçen” denilen şahıs. Bu borçların belli 
başlı nedeni kendisi. Başta işi bilmemek, 
sonra yanlış menajerler ve devamında da 

yanlış transferler. Gerisini tek tek saymaya 
gerek bile yok. Paralar savruldu, kulübün 
geleceği de böylece ipotek altına alındı. 
Sezon biter, Konyaspor’un borcu olur 1,5 
milyar. Bu borçlar nasıl mı biter. Bu borçlar 
artar, ama bitmez. Konya’da 40-45 milyon 
doları bir çırpıda verecek ne bir kurum var, 
ne de bir kişi. Dolayısıyla, Konyaspor’un 
bu borcunu kim sıfırlarsa ya da en aza in-
dirirse 42 bin kişilik stadın, yani çift başlı 
kartal heykelinin yanına o kişinin heykelinin 
dikilmesi için borazanlık yaparım ve elimi 
taşın altına koyarım. Gücüm yettiğince de 
kamu oyu oluşturur ve en azından yiğidin 
hakkını yiğide verme anlamında sorumlu-
luk üstlenirim. 

Ömer Korkmaz ve yeni yönetimi 
takımı yeniden düzlüğe çıkarabilir mi? 
Yeni yönetim takımı ayakta tutabiliyor 
mu?

Öncelikle şunu ifade etmekte yarar 
var; Ömer Korkmaz ve arkadaşları çokta 
gönüllü olarak girmediler bu yükün altına. 
Çünkü büyük bir risk ve çok daha büyük 
bir sorumluluk aldılar. Türkiye’nin en bü-
yük şehirlerinden birisi olan Konya’nın, 
Konyaspor gibi çok ağır bir yükünü omuz-
ladılar. Bu deli ve yürekli cesaretlerinden 
ötürü de Ömer Korkmaz başta olmak üze-
re, yönetici arkadaşlarını kutlamak lazım. 
Gecenin zifiri karanlığında, buzlu bir yolda 
gıdım gıdım ilerleyerek ve düşmeden ucu 
görünmeyen bir tünele girdiler. Güneşi 
veya ışığı (ne derseniz deyin) görürler mi, 
görmezler mi 5-6 hafta sonra belli olur. 
Umarım görürler, çünkü iyi niyetliler. İyi ni-
yet yeter mi? Kendilerinden önceki başkan 
ve yöneticiler de o da yoktu! Diyeceğim 
şu; Ömer Korkmaz ve arkadaşlarının yükü 

ağır, artı şeytan taşlamaktan tavaf etmeye 
fırsat bulamıyorlar. Konya’nın sahipleri bu 
insanlara da sahip çıkmalı diye düşünüyo-
rum.

Taraftarlardan Konyaspor’un yeteri 
kadar destek aldığını düşünüyor musu-
nuz?

Taraftarlık, futbol kulüpleri için, daha 
doğrusu futbol dünyasında önemli bir 
unsurdur. Konyaspor için de taraftarın 
önemini söylemeye gerek yok. Ben de 
tribünlerden gelen bir insanım. Bu ta-
raftarlık duygusunun tadını, 55 yıl önce 
Konyaspor-Kocaelispor maçında aldım. 
Tribünlerin keyfini bilirim. Gönül verdiğin 
takımının yanında olmak, takımın başa-
rısıyla gururlanmak, başarısızlığı ile ka-
hırlanmak nedir bilirim. Ben seyirci değil, 
taraftardım. Ama fanatik değildim. Sadece 
evin içinde fanatik oluyordum.  Sebebine 
gelince babam, ağabeyim ve amcalarım 
Konya İdmanyurtlu, ben Konyaspor’lu ol-
duğum için, didişiyor, kavga ediyordum. 
Sonra spor muhabirliği ile birlikte tribün-
lerden sahanın içerisine indim ve yıllarca 
foto muhabirliği yaptım. Futbol taraftarlı-
ğında holiganizme karşıyım. O başka bir 
şey. Sporun ruhunda olmayan “zarar ver-
me” eğilimli insanların başvurduğu bir yol 
holiganizim. Dünyanın neresinde olursa 
olsun, karşıyım. Konyaspor taraftarlarının 
takıma yeterince destek verdiklerine inan-
mıyorum. Bizim taraftarımız ya da seyir-
cimiz, tabela iyi giderse tribünlere geliyor, 
tabela kötüyse kimse stadın yanına bile 
yaklaşmıyor. Bunun nedeni de bizim şehri-
miz, Trabzon gibi, Samsun gibi, Kocaeli ya 
da Bursa gibi futbol şehri değil. Bunun da 
altını çizmekte yarar var. n SAMET AKTAŞ
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Yük ağır borç çok!
TSYD Genel Başkan Yardımcısı Recep Çınar, Konyaspor’un ekonomik olarak zor durumda olduğuna değinerek, 

“Ömer Korkmaz ve arkadaşlarının yükü ağır, artı şeytan taşlamaktan tavaf etmeye fırsat bulamıyorlar” dedi



Afganistan’dan Konya’ya lise 
eğitimini almak için gelen 
Uluslararası Mevlana Anado-
lu İmam Hatip Lisesi 10. Sı-
nıf öğrencisi Ahmad Mustafa 
Emamy, Konya’ya gelmeden 
önce Hz. Mevlana’nın türbe-
sini ziyaret etmek istediğini 
bunun sonucunda da Kon-
ya’da lise eğitimini Konya’da 
aldığını ifade etti. 
 Öncelikle sizleri tanıyabilir 
miyiz?
Adım Ahmad Mustafa 
Emamy, Afganistanlıyım. 
Uluslararası Mevlana Anado-
lu İmam Hatip Lisesinde lise 
2. Sınıf öğrencisiyim. 
 Konya’yı eğitim için tercih 
etmenizdeki sebep nedir? 
Konya ile ilgili görüşleriniz 
nelerdir?
Beni Konya’ya yönlendiren 
Mevlana idi. Buraya gelme-
den önce Mevlana’yı ziyaret 
etmek çok isterdim. Gör-
düğüm kadarıyla Konya’nın 
ortamı yabancı bir öğren-
ci için çok iyi. Burada çok 
merhametli insanlarla kar-
şılaştık hatta bazıları yar-
dım istediğimiz ya da sıkıntı 
yaşadığımız zaman onlara 
ulaşabilmemiz için telefon 
numaralarını bize verdiler.
Konya’da eğitimini tamam-
ladıktan sonra ne gibi hedef-
leriniz var?
Eğitimimi tamamladıktan 
sonra ülkeme dönüp İslam’a 
ve milletime yapabileceğim 
kadarıyla yardım etmek is-
terim.
Ülkenizin kültürü ve yaşan-
tısı ile ilgili bilgi verir misi-
niz?
Afganistan’ın kültürü Tür-

kiye’nin kültüründen pek 
uzakta değil, yardım sever-
lik, misafirperverlik, güzel 
yemekler, güzel gelenekler, 
güzel düğünler, iki ülkenin 
arasındaki ortak özellikler-
dendir. Afganistan’ın farklı 
kültürleri var.  Afganistan 
birçok hükümet ve medeni-
yetin ülkesi olmuştur ve Af-
ganistan’da farklı kültürlerin 
ve dillerin varlığının sebep-
lerinden biri de budur. Afga-
nistan’ın kültürünün önemli 
unsurları arasında şunlar 
sayılabilir: 1. Din : Afga-
nistan’da ana din İslam’dır. 
Afganların yüzde 99.7’sin-
den fazlası Müslümandır. 
2.Mimari: Afganistan, son 
savaşlarda tarihi anıtlarının 
birçoğunu kaybetmiştir. An-
cak, ülke hala bazı etkileyici 
yapılarla doludur. 3. Mutfak 
ve Güzel kıyafetler. 4. En 
önemli olanları Şiir ve Dil: 
Farsça şiir, Afgan kültürünün 
çok önemli bir parçasıdır. Af-

ganistan, ünlü şairler Rumi, 
Khayyam, Hafez ve Jami gibi 
birçok edebi dehayı yetiş-
tirmiştir Afganistan’ın res-
mi dilleri Darice ve Peştun-
ce’dir, ancak ülkede 30’dan 
fazla dil konuşulmaktadır, 
Afganistan’a gittiğinizde 
kültür ve dil farklılığını ko-
layca anlayabilirsiniz, farklı 
kültürlerin var olmasının bir 
başka sebebi ise farklı milli-
yetlerdir, Tacik, Paşton, Öz-
bek, Türkmen, Arap, Hazara 
vb…. Bu milliyetlerin örnek-
leridir.
 Türkiye ile görüşleriniz ne-
lerdir?
Türkiye, eğitim görmek is-
teyen Müslüman bir öğrenci 
için en iyi seçenektir. Çün-
kü Müslüman bir ortam ve 
yüksek seviyede öğretime 
sahiptir. Türkiye açık bir ta-
rih müzesi gibidir, gittiğiniz 
her yerde tarihi eserleri ge-
çen medeniyetlerinin kalın-
tılarını kolayca görebilirsiniz. 

Türkiye kültür bakımından 
çok zengin bir ülkedir.  Her 
bölgesinin kendisine özel ge-
lenekleri vardır. Bu gelenek-
lerden bizim gördüğümüz ve 
en çok sevdiğimiz bayram-
lardır. Bayramda sanki her-
kes ailenmiş ve seni yıllardır 
tanıyormuş gibi seninle dav-
ranırlar, sohbetler muhab-
betler, bazen ise ısrarla eve 
davet ederler.
Ülkenizde Ramazan’da neler 
yapılıyor? Ne tür hazırlıklar 
yapılıyor?
Afganistan’da Ramazan ayı-
nın ilk günü resmi tatil ilan 
edilir. Ramazan’ın gelişi tat-
lı bir telaşla karşılanır. Çar-
şı Pazar alışveriş yapanlarla 
doludur. Ramazan sofrası di-
ğer sofralardan farklı olmalı-
dır. Sahurda genellikle pirinç 
pilavı veya çay, peynir, reçel 
gibi yemekler yenir. İftar 
için ise aş, halim, şole, hel-
va, bamya, taze hurma gibi 
yemekler ve tatlılar koyulur. 
Ramazan geceleri camilerde 
teravih namazları mesafe 
hassasiyeti gözetilerek kılı-
nır. Ayrıca Kur’an okumak, 
hadis dinlemek için de topla-
nılır. Ramazan Bayramı’nda 
ise herkes bayram namazı-
nı kılmak için camilere gi-
der, namazı kıldıktan sonra 
mescittekilerle bayramlaşıp 
evlere giderler, aile ile bir-
likte bayram yemeğini yer-
ler, ondan sonra ise çocuklar 
için bayramın en tatlı ve en 
önemli anı gerçekleşiyor, 
büyükler küçüklere bayram 
harçlığı verir ve bayram bo-
yunca akrabalar birbirlerini 
ziyaret ederler.

Uluslararası Mevlana Anadolu İmam Hatip Lisesi 10. sınıf öğrencisi Ahmad Mustafa Emamy, Türkiye’nin kültür 
bakımından çok zengin bir ülke olduğuna ve her bölgesinin kendisine özel geleneklerinin varlığına dikkat çekti 

Türkiye kültür zengini bir ülke 

Muhammed Esad Çağla




